
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
 
 
12/2006.  
 

J e g y z ő k ö n y v 
 

 
Készült a Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testület 2006. október 16-án 
(hétfő) du. 14 órai kezdettel megtartott alakuló üléséről. 
 
Jelen vannak: 
 
 Önkormányzat részéről:  
 

Abonyi Henrik, Csóti Péter, Dósai Imre, Faludi Tamás, Farkas Mihály, Farkas Zoltán, 
Fogl Andás, Dr. Kiss Tibor, Kolompár Orbán, Leiz Sándor, Mózer Gyula, Nagy 
Imréné, Nyerges Benjámin, Oláh Péterné, Dr. Szabó Lajos, Szabóné Csábrády Anikó, 
Szikora Lajosné képviselők, Terbe Zoltán polgármester (18 fő 100 %) 
 

Jelen vannak továbbá: 
 

Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző, Csillag Lászlóné HVB elnök, Dr. Dörmő 
Róbert aljegyző, Váradiné Dr. Tóth Zsuzsanna, Nyerges Éva, Béres László 
osztályvezető, Deményi Ernő főtanácsnok, intézményvezetők, civilszervezetek 
képviselői, 

 
 

Az alakuló ülés Himnusszal került megnyitásra. 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök  a következőket mondja: 
 
Kérem a jelenlévőket, hogy 1 perces néma felállással emlékezzünk meg Dr. Hajdu Zoltán 
egykori képviselő úrra. 

 
Ezek után tisztelettel köszöntöm Kiskunmajsa város önkormányzati képviselőit, 
Polgármester urat, Csillag Lászlónét a Helyi Választási Bizottság elnökét, a megjelent 
önkormányzati dolgozókat és minden jelenlévőt, valamint a városunk lakosságát a 
televízió képernyője előtt.  

 
Tájékoztatom a Képviselő-testületet, hogy  Dr. Garai István úr, városunk országgyűlési 
képviselője jelezte, hogy alakuló ülésünkön nem tud részt venni, mivel a Kiskunfélegyházi 
Képviselő-testület is éppen ebben az időben tartja alakuló ülését, ahol képviselőként is 
érintett. 

 
Az önkormányzati törvény 30. §-ában kapott felhatalmazás alapján, mint korelnök nyitom 
meg az újonnan választott önkormányzat alakuló ülését, és vezetem azt mindaddig, amíg a 
Polgármester úrnak e tisztemet át nem adhatom. 
 
Engedjék meg, hogy ezt követően helyet foglaljak. 
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A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy az önkormányzat képviselő-testületének ülése 
határozatképes, mert a megválasztott 18 képviselőből 18 fő jelen van, így az ülést 
megnyitom.  

 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Csóti Péter és Nyerges Benjámin képviselőket javasolom. 
Kérem, aki egyetért a jegyzőkönyv hitelesítők személyével kézfeltartással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a 
jegyzőkönyv hitelesítők személye elfogadásra került. 
 
 
Kérem az írásban kiküldött meghívóval kapcsolatosan, tegyék meg észrevételeiket.  
 
Faludi Tamás képviselő mondja: 

 
Javasolom, hogy az Egyebek napirendi pontot vegyük fel, hogy az aktuális kérdéseket fel 
tudjuk tenni. 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök szavazásra bocsátja a módosító javaslatot. 
 
Megállapítja, hogy 5 igen szavazattal – 8 ellenszavazattal 5 tartózkodás mellett – a javaslat 
nem került elfogadásra. 
 
Ezek után kéri, hogy aki egyetért a meghívóban szereplő napirendi pontok tárgyalásával, 
kézfeltartással jelezze. 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 18 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül - a napirendi javaslatot elfogadta. 
 
 

N a p i r e n d 
 

 
1./ Ünnepélyes megnyitó 

Előadó: Dr. Kiss Tibor korelnök 
 

2./ Választási Bizottság tájékoztatója a választás eredményéről, megbízólevelek átadása 
Előadó: Csillag Lászlóné Helyi Választási Bizottság elnöke 
 

3./ Önkormányzati képviselők és ezt követően a polgármester eskütétele 
Előadó: Dr. Kiss Tibor korelnök 
 

4./ Polgármester programjának ismertetése 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

5./ …./2006. (….) rendelet-tervezet Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-
testülete és Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának megállapításáról szóló 
15/2003. (IV.30.) Ktr. módosítása 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester és dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 

 
S z ü n e t  a módosított SZMSZ kihirdetésére. 
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6./ Bizottságok megalakulása, kültagok eskütétele 

Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

7./ Polgármester illetményének és költségátalányának megállapítása 
Előadó: Dr. Kiss Tibor korelnök 

 
8./ Alpolgármester(ek) választása, alpolgármester(ek) eskütétele 

Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

9./ Alpolgármester(ek) tiszteletdíjának és költségátalányának megállapítása 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

10./ Megbízás adása a Szervezeti és Működési Szabályzat általános felülvizsgálatára 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

11./ Az önkormányzat gazdasági programjának kidolgozására megbízás adása  
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

12./ Vagyonnyilatkozat beadásáról tájékoztatás 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 

13./ Kiskunmajsai Rendőrőrs őrsparancsnoki kinevezésének véleményezése 
Előadó: dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 

 
 
 

Dr. Kiss Tibor korelnök  a következőket mondja el: 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

A mai munkánkban is az önkormányzati törvény 14. § (2) bekezdése szerint több települési 
képviselőt terhel a személyes érintettség bejelentési kötelezettsége. Erre való tekintettel 
javasolom, értsünk egyet azzal, hogy a mai alakuló ülésünkön a személyes kötelezettség 
miatt nem zárunk ki képviselőt. 
 
Amennyiben ezzel egyetértenek, kérem, kézfelnyújtással jelezzék.  
 

Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - a javaslat 
elfogadásra került. 
 

2./ N a p i r e n d 

Választási Bizottság tájékoztatója a választás eredményéről, megbízólevelek 
átadása 
Előadó: Csillag Lászlóné HVB elnök 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök kéri a jelenlévőket, akinek kérdése, észrevétele van a 
tájékoztatóval kapcsolatosan, azt mondja el. 
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Kérdés, észrevétel nincs, így kéri, aki elfogadja a tájékoztatót, kézfeltartással szavazzon. 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Választási Bizottság 
tájékoztatóját 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül - tudomásul 
vette. 

 
Dr. Kiss Tibor korelnök felkéri Csillag Lászlónét a HVB elnökét, hogy a 
Polgármesternek és a Képviselőknek adja át a megbízólevelet. 
 
Csillag Lászlóné HVB elnöke átadja a 18 darab megbízólevelet. 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök  köszönetét fejezi ki a Választási Bizottságnak és 
mindazoknak, akik a választás lebonyolításával kapcsolatos munkában részt vettek. 
 

 

3./ N a p i r e n d 

Önkormányzati képviselők és ezt követően a polgármester eskütétele 
Előadó: Dr. Kiss Tibor korelnök 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök  mondja: 

 

Először a képviselő-testület tagjait kérem eskütételre. Kérem, mindenki mondja utánam az 
eskü szövegét, az ,,Én”  után a saját nevét. 

 

/Kérem az eskü idejére valamennyien felállni szíveskedjenek./ 

 

”Én ............................. esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz, annak 
népéhez hű leszek, az Alkotmányt és az alkotmányos jogszabályokat megtartom; az állami 
és szolgálati titkot megőrzöm; megbízatásomhoz híven pártatlanul, lelkiismeretesen járok 
el és a legjobb tudásom szerint minden igyekezetemmel  Kiskunmajsa város  javát 
szolgálom.” 
 
 Az esküt tevő meggyőződése szerint: 

 
 „Isten engem úgy segéljen.” 

 
Dr. Kiss Tibor korelnök  megköszöni az eskütételt és a Polgármestert is felkéri erre: 

 
”Én Terbe Zoltán esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz, annak népéhez hű 
leszek, az Alkotmányt és az alkotmányos jogszabályokat megtartom; az állami és szolgálati 
titkot megőrzöm; megbízatásomhoz híven pártatlanul, lelkiismeretesen járok el és a legjobb 
tudásom szerint minden igyekezetemmel  Kiskunmajsa város  javát szolgálom.” 

 
Az esküt tevő meggyőződése szerint: 

 
„Isten engem úgy segéljen.” 
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Korelnök  megköszöni az eskütételt, és kéri foglaljanak helyet. 

 

4./ N a p i r e n d   

Polgármester programjának ismertetése 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 

 

/Szóbeli előterjesztés./ 

Terbe Zoltán polgármester a következőket mondja el: 

 
Kiskunmajsa város az elmúlt évek során sok tekintetben nehéz helyzetbe került. A ’90-es 
évek elején az akkori önkormányzati törvénynek megfelelően, valamint az akkori 
finanszírozási és támogatási rendszerrel összhangban alakult ki szervezeti és működési 
struktúrája, kiadásrendszere. Az azóta eltelt 16 év során sok változás történt. Egyrészt 
megnövekedett azon feladatoknak mennyisége, amelyet a kormányzat, valamint az uniós 
csatlakozás rótt az önkormányzatokra, másrészt a központi támogatási struktúra és a helyi 
bevételek egyre kevesebb pénzügyi forrást biztosítanak a fokozatosan egyre bonyolultabbá 
váló rendszer működéséhez. Korszerűsíteni kell tehát városunk működési struktúráját, 
önkormányzatunk működését. Olyan szerkezetet kell kialakítanunk, amely megfelel a 
jelenkori elvárásoknak és kihívásoknak, megfelelően biztosítja a kereteket a ránk rótt 
kötelező feladatok ellátásához, mozgásteret ad az általunk fontosnak vélt, nem kötelezően 
vállalt feladatok végrehajtásához, és ezen túlmenően megalapozhatja azokat a nagy 
volumenű fejlesztéseket, amelyek elengedhetetlenül szükségesek Kiskunmajsa 
fejlődéséhez. Megfontoltan, alapos előkészítés után meg kell reformálnunk közéletünket. 
Ha ezt a munkát jól és sikeresen végezzük el, akkor Kiskunmajsa a fenntartható fejlődés 
útjára léphet, és olyan távlatok nyílhatnak meg előttünk, amelyek az új pénzügyi, jogi és 
közigazgatási környezetben dinamikus fejlődést eredményezhetnek. Ez a komplex 
célkitűzés határozza meg tennivalóinkat is. Teendőink tehát vannak bőven! 

 
- Úgy kell kialakítanunk önkormányzatunk szerkezetét, megalkotni szervezeti és 

működési szabályzatunkat, hogy az alkalmas legyen fent vállalt feladatok minél 
hatékonyabb elvégzésére. Meg fogjuk valósítani azt, hogy az önkormányzat minden 
szereplője aktívan vegye ki részét a város vezetéséből, függetlenül attól, hogy melyik 
képviselő-csoport tagja. Azt szeretnénk elérni, hogy minden képviselő aktívan 
munkálkodhasson és egyenlő súllyal részesedjen a következő négy év során a város 
vezetésének súlyos felelősségéből is. 

 
- Olyan szervezeteket kell létrehozni, amelyek a korábbinál nagyobb hatékonysággal 

biztosíthatják a fejlesztési tervek kidolgozását, programok előkészítését és 
lebonyolítását. Az új szervezetnek nemcsak az önkormányzat és a kistérségi társulás 
más települései számára kell segítséget nyújtania, hanem a térség minden egyes 
szereplőjének, a kiskunmajsai polgároknak is. 

 
- Megfelelő szintű tanulmányt kell készítenünk a város közéletének átszervezési 

lehetőségeiről, azok következményeiről, hatásairól. Ezen tanulmányt birtokában 
tudunk megalapozott és jó döntéseket hozni a jövőben. A tanulmányra támaszkodva 
többszintű takarékossági csomagot fogunk elkészíteni és megvalósítani. Lesznek 
rövid-, közép-, és hosszú távú teendőink, ezeket mind meg kell tervezni, és meg kell 
valósítanunk. Reményeink szerint ezen programok végrehajtása esetén lényegesen 
javul Kiskunmajsa város pénzügyi helyzete és növekszik mozgástere, több fejlesztési 
lehetőséget tud megtervezni és megvalósítani. 
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- 2007. és 2013. között az Európai Unió új pénzügyi ciklusában a korábbiakat 

lényegesen meghaladó források állnak majd a magyarországi önkormányzatok és 
kistérségek rendelkezésére. Közösen kell megtalálnunk azokat a fejlesztési irányokat 
és fejlesztési terveket, amelyek leginkább segítenek a Kiskunmaján. Az így kitűzött 
célok és irányok mentén el kell kezdeni azoknak a programoknak a szakszerű és 
alapos előkészítését, melyek összhangban vannak elképzeléseinkkel és az uniós 
támogatási irányokkal, a magyarországi Nemzeti Fejlesztési Tervvel. A szakszerűen 
megalkotandó programok segítségével sikeresen pályázhatunk külső pénzügyi 
forrásokra, és hajthatjuk végre azokat a fejlesztéseket, melyeket megterveztünk. 
Sajnos, az eltelt néhány év során jelentősebb tervezési és program-előkészítési munka 
nem zajlott le Kiskunmajsán, és ezért az általunk megkezdendő munka hatására csak 
néhány év múlva kezdődhetnek meg a nagyobb jelentőségű beruházások. 

 
- Egyik legfontosabb feladatunk az, hogy a kiskunmajsai polgárok számára minél több 

munkahely teremtését segítsük elő. Fel szeretnénk gyorsítani az ezzel kapcsolatos 
feladatok elvégzését. Minél előbb be szeretnénk népesíteni a kiskunmajsai ipari 
parkot, és egyre több olyan vállalkozást szeretnénk látni Kiskunmajsán, melyek 
tevékenységük révén értékeket és munkahelyeket teremtenek. 

 
- Helyre fogjuk állítani a kapcsolatot a kiskunmajsai turizmus szereplői és az 

önkormányzat között. Olyan várost szeretnénk, amely önmaga is aktív részese a 
turizmusnak, és sok segítséget nyújt ahhoz, hogy polgárai, akik ezen a területen 
szeretnének tevékenykedni, valóban kivehessék részüket a kiskunmajsai 
idegenforgalomból. 

 
- Amennyiben az általunk tervezett változások megvalósulnak, úgy módunkban áll majd 

újabb forrásokat bevonni olyan területek működésébe, amelyek sajnos az elmúlt 
időszakban egyre szűkebb forrásokból voltak kénytelenek gazdálkodni. Célunk az, 
hogy a város pénzügyi lehetőségeit annyira kibővítsük, hogy tudjunk támogatást 
nyújtani a kultúra, a sport, a közművelődés területén tevékenykedőknek, a civil 
szervezeteknek is. 

 
- Egyre inkább nyilvánvaló, hogy a fejlődés egyik legfontosabb iránya tudás alapú 

társadalom. Szeretnénk, ha a kiskunmajsai gyermekek és fiatalok nem indulnának 
hátránnyal ezen az úton. Törekedünk kell arra, hogy magas szakmai színvonalon 
valósuljon meg a tanulók képzése, és minél több olyan diák kerüljön ki a majsai 
iskolák padjaiból, akik megfelelő alapokat szereztek ahhoz, hogy sikerrel vegyenek 
részt a tudásalapú társadalom felépítésében. Ehhez nemcsak a szakmai és emberi 
környezetet kell biztosítanunk, hanem intézményeink fokozatos korszerűsítésével és 
fejlesztésével megfelelő technikai környezetet kell biztosítanunk ehhez. 

 
- Kiskunmajsa lakóinak jelentős része külterületen él. A jelenlegi gyakorlat szerint 

sajnos, sok tekintetben hátrányt szenvednek a belterületen élő kiskunmajsai 
polgárokkal szemben. Csökkentenünk kell ezt a különbséget. Olyan környezetet 
szeretnénk teremteni számukra, amely az élet minden területén segíthet nekik a 
felzárkózásban. 

 
Tisztelt Képviselő-testület, Tisztelt Kiskunmajsai Polgárok! 
 
Egy polgármesteri programba elsősorban a célkitűzések és a fejlesztési elképzelések férnek 
be. Célunk az, hogy a közeljövőben ezeket a célkitűzéseket kézzelfogható és megvalósítható 
programokká alakítsuk, és a siker reményében hajtsuk végre azokat.  
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Azt kérem minden képviselőtársamtól, azt kérem Kiskunmajsa közéletének minden 
szereplőjétől, a majsai polgároktól, hogy legyenek segítőink programunk végrehajtásában, 
fogjunk össze Kiskunmajsa fejlődésének érdekében. Magam részéről nyitott vagyok minden 
segítő kéz elfogadására, és azt kérem minden partnerünktől, hogy az összefogás erejével 
oldjuk meg az előttünk álló súlyos és nagyon nehéz feladatokat. A képviselő-testület tagjaitól 
azt kérem, hogy sok és kitartó munkával szolgáljuk Kiskunmajsát, hiszen a választók által 
ránk ruházott hatalom erre kötelez bennünket. Dolgozzunk úgy közösen és együtt 
Kiskunmajsa felemelkedéséért, hogy a választók által ránk ruházott hatalom szolgálattá 
nemesüljön. Ehhez kérem az Önök, és minden kiskunmajsai polgár együttműködését és 
segítségét! 
 
Köszönöm megtisztelő figyelmüket! 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök mondja: 

 
Megköszönöm Polgármester úr program ismertetését. Kérem a képviselő-testületet, 
kézfeltartással szíveskedjen tudomásul venni.  

 

Megállapítom, hogy a képviselő-testület egyhangúlag tudomásul vette Terbe Zoltán 
polgármester programját. 

 
5./ N a p i r e n d 

…./2006. (….) rendelet-tervezet Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-
testülete és Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának megállapításáról szóló 
15/2003. (IV.30.) Ktr. módosítása 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 

Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
 
Terbe Zoltán polgármester a következőket mondja el: 
 
Ahogyan a programbeszédemben is elhangzott szeretnénk olyan önkormányzati stabilitást 
kialakítani, amely racionálisabban, hatékonyabban tudja a város érdekeit képviselni, és 
jobb hatékonysággal tud dolgozni, mint ahogyan eddig volt. Közösen alakítottuk ki azt a 
véleményt, hogy ezen munkához kevesebb bizottság létrehozása szükséges. Ezért 
képviselőtársaimmal egyeztetve, a képviselő csoportokkal is egyeztetve, nyújtottuk be az 
SZMSZ módosítást. Szükséges eltérést mutat több területen, de a véglegesített változatot 
természetesen később tudjuk kidolgozni.  
 
Ami alapvető változás a korábbiakhoz képest, és kérem, hogy a mai napon szavazattal 
erősítsük meg azok az alábbiak: öt bizottság működést javasoljuk, amit az SZMSZ 
rendelet-tervezet tartalmaz. 
A bizottságok az alábbiak: Ügyrendi Bizottság, Pénzügyi és Költségvetési Bizottság, 
Településfejlesztési Bizottság, Oktatási és Művelődési Bizottság, Egészségügyi, Szociális 
és Sport Bizottság. 
 
A bizottságok munkája mellet két olyan szakterület lenne, amit tanácsnoki feladatkörbe 
szeretnénk helyezni. Ez a két feladatkör az alábbi: térségfejlesztési tanácsnok, mivel a 
programbeszédben is elhangzott, hogy az uniós pénzügyi ciklus januárban kezdődő 
időszakában jelentős pénzügyi források állnak minden település rendelkezésére és 
véleményem szerint kiemelten kell kezelni ezt a területet és a tanácsnoki státuszt, hoznánk 
létre. 
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A másik az esélyegyenlőségi tanácsnoki pozíció, amely Kiskunmajsán sajnos jelentős 
számban fellelhető ilyen problémák orvoslására lenne hivatott.  
 
Az előző ciklusban egy főállású alpolgármester tevékenykedett a képviselő-testület 
segítségére, Polgármester úr támogatására. Az előzetes egyeztetések alapján javasoljuk, 
hogy két alpolgármesteri státuszt hozzunk létre annak érdekében, időben és térben meg 
tudjuk osztani a feladatokat és minden helyszínen, helyen ott tudjunk lenni, és megfelelő 
szinten képviseljük Kiskunmajsa Város Önkormányzatát. Az SZMSZ módosítása 
tartalmazza a megszűntetett mandátumú képviselők és hozzátartozók 
vagyonnyilatkozatának visszaadására vonatkozó részleteket. Tartalmazza tovább az előbb 
felsorolt bizottsági hatáskörök részletes leírását. 
 
Kérdezem Jegyző urat van-e kiegészíteni valója a rendelet-tervezethez? 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző  mondja: 
 
A rendelet-tervezethez nem kívánok kiegészítést tenni.  
 
Polgármester kéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Faludi Tamás képviselő a következőket mondja el: 
 
Annyiban tévedett a Polgármester úr – úgy gondolom véletlen – amikor az egyezségen 
részt vettünk, akkor erről nem volt szó. Így kénytelen vagyok megkérdezni most csak azért 
fogadjuk el, hogy tudjunk gyorsan, azonnal indulni és ezt még fogjuk módosítani. 
Rákérdezek pontosan: a képviselő-testület működése azért, hogy még gyorsabb és 
hatékonyabb legyen mint eddig volt, ezen kívánunk-e változtatni? Kívánunk-e változtatni 
azon, a bizottságok milyen döntési jogokat kapjanak azért, hogy a munkánk még gyorsabb 
legyen? Gondolkodunk-e olyanon, hogy bizonyos döntési jogokat a képviselő-testület 
leadni a hivatalnak, bizottságoknak, polgármesternek, alpolgármestereknek, azért hogy a 
munkánk gyorsabb, hatékonyabb legyen. Ezek a kérdések merültek fel bennem, szeretném 
ha ezzel a képviselő-testület mindenképpen foglalkozna. Valóban, amit a polgármester 
hirdetett, hogy 30 napon belül igyekezzünk mindenre reagálni és döntéseket hozni, ebben 
az esetben elengedhetetlenül szükséges ezekkel foglalkoznunk. Szeretném, ha az 
előterjesztések a bizottsági ülésekre elkészülnének. Ehhez nyilvánvalóan a hivatalnak meg 
kell adni azokat a lehetőségeket, – időt – hogy fel tudjanak készülni, ez is egyszerűbbé, 
gyorsabbá tenné a munkát. Kérdezem, ezekkel fogunk-e foglalkozni, mivel nagyon fontos 
kérdések? 
 
Mózer Gyula képviselő  mondja: 
 
A Polgármester úr által elmondottak szerint a jövőben módosításra kerül az SZMSZ, mely 
szabályozza a bizottságok hatáskörét és feladatkörét. Van két terület, amit én a jövőbeni 
módosításnál átgondolásra javasolok. Az előző önkormányzat alatt létezett Mezőgazdasági 
és Környezetvédelmi Bizottság. Ebből a környezetvédelmi terület átkerült egy most 
kialakítandó bizottsághoz, a mezőgazdasági bizottság feladata pedig általánosságban 
szerepel. Kiskunmajsán nagyon sokan élnek mezőgazdaságból, mindenképpen célszerűnek 
tartom átgondolni a konkrét mezőgazdasági feladatokat, akár erdőgazdálkodással vagy 
mezőgazdasági vállalkozásokkal kapcsolatos teendők nevesítve is szerepeljenek.  
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A másik ilyen terület a civil terület, az előző önkormányzatban az Oktatási, Művelődési 
Bizottság foglalkozott a civilekkel. Most egy mondatban szerepel az Egészségügyi, 
Szociális és Sport Bizottságnál. Én átgondolásra javasolom, a civilekkel való foglalkozás 
az Oktatási és Művelődési Bizottsághoz kerüljön át.  
 
Terbe Zoltán polgármester a következőket mondja: 
 
Faludi Tamás képviselő úrnak válaszként elmondom, megtörténtek az egyeztetések a 
bizottsági stratégiáról és a Szervezeti és Működési Szabályzat átalakításáról is a Csábrádi 
János civilház termében, amikor ezt a tájékoztatást megadtuk és egyeztettünk Önökkel. 
Véleményem szerint az egyeztetés megtörtént. 
 
A testületi ülés elején elfogadott napirendi pontok közül a 10. pont foglalkozik a Szervezeti 
és Működési Szabályzat későbbi módosításával. Nem tartanám célszerűnek, hogy 
megfelelő szakmai előkészítés nélkül jelentős módosításokat hajtsunk végre, olyan feladat 
és hatáskörökben, amit a képviselő úr is elmondott. Ezért nagyon köszönöm a javaslatát, 
mely az SZMSZ- re vonatkozik a megfelelő hatékonyság növelése érdekében. Kérem azt, 
hogy mindenki vegyen részt az Ügyrendi bizottság azon munkájában, mely előkészíti ezt a 
feladatot.  
 
Köszönöm Mózer Gyula képviselő úrnak is a hozzászólását, valóban a mezőgazdasági 
feladatok nagyobb és pontosabb részletezése megkívánja, hogy a bizottsági hatáskörökben 
is célkitűzések között szerepeljen.  
 
Azt kérem, a civil szférával való kapcsolattartás, annak segítése maradjon továbbra is az 
Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottság hatáskörében, annál is inkább, mivel ha nem 
így lenne, akkor a civil szférát ketté választanánk, sportterületen működő civil szervezetek 
és egyéb civil szervezetekre. Így pedig egy kézben marad továbbra is, és ez egyre 
fontosabbá váló tevékenység. 
 
Faludi Tamás képviselő elmondja. 
 
Egyeztetés erre volt-e vagy sem, nem egyformán emlékszünk. Beszélgettünk arról, hogy 
hány bizottság legyen, konkrétan arról nem volt szó, a képviselő-testület hogyan 
dolgozzon.  
 
Még egy javaslatot kívánok tenni az alpolgármesterekkel kapcsolatban. Az elmúlt 4 év 
bebizonyította azt, legjobban dolgozni főállású alpolgármesterrel együtt lehetséges. Éppen 
ezért én javasolom, ne két társadalmi megbízatású alpolgármestere legyen Kiskunmajsa 
városnak, hanem ugyanúgy mint eddig, 1 fő állású. Az indokom nagyon egyszerű, 
Kiskunmajsa város költségvetése 2,2 milliárd forint, méretében és feladatában is elérte azt 
a színvonalat, azt a szintet a körzetközpont szerepével – amit erősíteni kell és erősíteni 
fogunk – amennyiben a két település hozzánk csatlakozik, akkor még nagyobb feladatot 
fog jelenteni. Én úgy gondolom mindenféleképpen főállású alpolgármesternek kellene ezt 
a feladatot ellátnia, fegyelmi felelősséggel Tudom a társadalmi megbízatású 
alpolgármestereknek is van valamilyen szintű felelőssége.  
 
Amennyiben a polgármester az egyik alpolgármestert megbízza az általános 
alpolgármesteri tevékenységgel – teljes aláírási joggal, döntéssel – én mindenképpen 
elvárnám azt, hogy munkaviszonyból fakadó fegyelmi felelőssége legyen. Tehát én 
javasolom, hogy egy fő legyen főállásban, az alpolgármester személyére Kiskunmajsáért 
Egyesület frakciója javaslatot is tesz név szerint. Elismerve azt, hogy az előterjesztés joga 
a polgármestert illeti meg, de szeretnénk ha megfontolná a kérésünket.  
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Terbe Zoltán polgármester mondja: 
 
Az előbb említettem az egyik legfontosabb szempont az SZMSZ ilyen jellegű módosítása 
érdekében az volt, hogy hatékonyabban működő képviselő-testület jöjjön létre. A másik 
nagyon fontos szempont az volt, hogy takarékosabban működő testület jöjjön létre. Ebben 
a bizottsági stratégiában az előző ciklusban meglévő 44 fős bizottsági létszám helyett, 31 
fős összlétszám alakult ki. Nyilvánvalóan olcsóbb lesz a rendszer működése.  
 
A társadalmi megbízatású alpolgármesterekkel kapcsolatban csak meg tudom erősíteni, 
amit az előbb mondtam, egyszerre több felé tudunk figyelni akkor, ha két félállású, fél 
munkakörrel tevékenykedő alpolgármesterekkel dolgozunk együtt. Ezért kérem, hogy a 
képviselő-testület ezt a javaslatot fogadja el.  
 
Farkas Mihály képviselő elmondja. 
 
A bizottságok munkájában az első legfontosabb lépes az ügyrend elkészítése. Négy évvel 
ezelőtt a pénzügyi és a településfejlesztési bizottság kivételével egyetlen bizottság sem 
alkotta meg ügyrendjét. Ettől függetlenül minden bizottság az első ülésén át fogja vizsgálni 
azokat a feladatokat, amik a bizottság hatáskörébe tartozhatnak. Ezt követően lehet majd az 
SZMSZ-be módosítási javaslatot beépíteni.  
 
Most még maximálisan el tudjuk fogadni azt, hogy a bizottságok általánosságban, 
felsorolásszerűen kerüljenek az SZMSZ-be. Azt követően amennyiben a bizottságok 
megalakulnak és a 10. napirendi pont szerint az SZMSZ felülvizsgálatára sor kerül, akkor 
lehet pontosan a hatásköröket, illetékességeket felülvizsgálva egy pontos előterjesztést 
tenni. Az alpolgármesterrel kapcsolatosan annyit, a polgármesternek a joga eldönteni, hogy 
kivel kíván együtt dolgozni, egy vagy két fővel. A főállású és a társadalmi 
alpolgármesterek alkalmazására is vannak példák a környezetünkben. Pusztán a 
költségvetésünk nagysága nem indokolja, sokkal inkább a polgármesternek a döntése, 
illetőleg a pártpolitikai alku, hogy kivel kívánja ezeket a pozíciókat betölteni. 
 
Farkas Zoltán képviselő hozzáfűzi: 
 
A bizottságaink számának növelését semmiképpen nem javasolom. Mint ahogyan a 
Polgármester úr is elmondta a város anyagi helyzete komoly intézkedéseket tesz 
szükségessé. Itt már elhangzott, hogy a korábbi 44 bizottsági taggal szemben most 31 tagra 
lesz javaslat téve, ami azt mutatja, hogy a takarékoskodást mi először magunkon 
szeretnénk kezdeni. A mi munkánk költségigényét próbáljuk lecsökkenteni, ugyanakkor a 
működőképességet is szeretnénk ezzel növelni. Hiszen akik korábban is képviselők voltak 
emlékeznek rá, nagyon sokszor az is akadálya volt a bizottságok működésének, hogy 
ütköztek a bizottsági ülések időpontjai.  
 
A kisebb számú bizottsági szerkezet hatékonyabb működést tesz minden bizonnyal 
lehetővé. Az alpolgármesterek számát illetően szeretném hangsúlyozni – ne hogy félre 
értse valaki – összességében ugyanannyiba fog kerülni, mint a korábbiakban volt, mivel azt 
az összeget feleztük meg. Én szeretnék abban bízni, hogy a két fél még több is lehet, 
hiszen bízunk benne még több időt fognak tölteni az alpolgármesterek a hivatali 
teendőikkel. Nem tudom a fegyelmi felelősség-e az, ami igazán munkára késztet valakit? 
Az is fontos lehet, nagyon bízom abban, hogy a városért tett szolgálat lesz az, ami 
elsősorban meghatározza a munkájukat. 
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Ezek után Dr. Kiss Tibor korelnök szavazásra bocsátja a módosító javaslatot, mely 
szerint egy főállású alpolgármestere legyen a városnak. Kéri a képviselőket, aki ezzel 
egyetért kézfeltartással szavazzon. 
 
Megállapítja, hogy 5 igen szavazattal – 9 ellenszavazattal, 4 tartózkodás mellet – a javaslat 
nem került elfogadásra. 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök  szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet, kéri a képviselőket, aki 
azzal egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsa Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete és Hivatala Szervezeti és Működési Szabályzatának 
megállapításáról szóló rendelet-tervezet módosítását 18 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül – elfogadja, és megalkotja az alábbi rendeletét. 

 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
20/2006. (X.16.) rendelete 

 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete és Hivatala Szervezeti és 
Működési Szabályzatának megállapításáról, szóló 15/2003. ( IV.30. ) Ktr. módosításáról 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata az 1990. évi LXV. tv. ( továbbiakban Ötv. ) 16. §-ának 
felhatalmazása alapján Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete és 
Hivatala Szervezeti és Működési Szabályairól szóló 15/2003. (IV.30.) Ktr. ( továbbiakban R. 
) módosítására az alábbi rendeletet alkotja: 
 
 

1. §  
 

A R. 60.§ (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
(1) Minősített többség szükséges (Ötv. 15. § (1) bek.) 
 
- a rendeletalkotáshoz, (Ötv. 10. § a) 
- a képviselőtestület szervezetének kialakításához és működésének meghatározásához, 

(Ötv. 10. § b), 
- törvény által a képviselőtestület hatáskörébe utalt választáshoz, kinevezéshez, 

megbízáshoz, (Ötv. 10. § b), 
- önkormányzati társulás létrehozásához, társuláshoz, érdek-képviseleti szervhez való 

csatlakozáshoz, (Ötv. 10. § e), 
- megállapodáshoz külföldi önkormányzattal való együttműködésről, külföldi 

önkormányzati szervezethez való csatlakozáshoz, (Ötv. 10. § f), 
- intézményalapításhoz (Ötv. 10. §  g), 
- az Ötv. 12.§ (4) bekezdésének b) pontja szerinti zárt ülés elrendeléséhez. 
- döntésből való kizáráshoz (Ötv. 14. § (2) bek.), 
- a képviselő-testület megbízatásának lejárta előtti feloszlásának kimondásához (Ötv. 18. § 

(3) bek.), 
- polgármester elleni kereset benyújtásához (Ötv.33/C. § (1) bek.), 
- az olyan döntéshez, mely az önkormányzatot terhelő anyagi következményekkel jár, az 

erre vonatkozó javaslatot a Pénzügyi és Költségvetési bizottság véleményezi. 
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2. §  
 

A R. 73.§-a helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
(1) A Képviselő-testület döntéseinek előkészítésére, a döntések végrehajtásának szervezésére 

és ellenőrzésére bizottságokat hoz létre, melyek megnevezését és személyi összetételét e 
rendelet 2. sz. függeléke tartalmazza. 

 
(2) A Képviselő-testület a bizottságokra ruházott döntési jogkörét és a bizottságok által 

ellátott hatósági jogköröket, valamint feladataikat e rendelet l. sz. melléklete szerint 
határozza meg. 

 
(3) A bizottságok belső működési szabályaikat az e rendeletben szabályozottakon túl saját 

maguk határozzák meg. A bizottságok működési szabályait az SZMSZ 2. sz. melléklete 
tartalmazza. 

 
3. § 
 

A R. 74.§-a helyébe a következő rendelkezés lép. 
 

(1) A Képviselő-testület az alábbi állandó bizottságokat hozza létre: 
 

a) Pénzügyi és Költségvetési Bizottság, 
b) Településfejlesztési Bizottság 
c) Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottság, 
d) Oktatási és Művelődési Bizottság 
e) Ügyrendi Bizottság  

 
(2) A Képviselő-testület az alábbi tanácsnoki tisztségeket hozza létre: 
 

- Térségfejlesztési Tanácsnok 
- Esélyegyenlőségi Tanácsnok 

 

4.§ 

 

A R. 75.§-a helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
A bizottságok tagjainak száma bizottságonként minimum 3 fő, maximum 7 fő. A bizottságok 
személyi összetételét a 2. sz. függelék tartalmazza. 
 
A bizottság tagjaira javaslatot tehet bármely képviselő. 
 

5.§  

 

A R. 84.§ (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
(1) A megválasztott Polgármester munkabérére az alakuló ülésen a Korelnök, az 

Alpolgármesterek munkabérére az alakuló ülésen a Polgármester, ezt követően a 
következő naptári években január 31-ig a Polgármester és az Alpolgármesterek 
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béremelésére, valamint a Polgármester és Alpolgármesterek jutalmazására.  az Ügyrendi 
Bizottság tesz javaslatot.  

 

6.§  

 

A R. 87.§-a helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
(1) A Képviselő-testület – saját tagjai közül a Polgármester javaslatára, titkos szavazással a 

Képviselő-testület megbízatásának időszakára – a Polgármester helyettesítésére, 
munkájának segítésére két társadalmi megbízatású alpolgármestert választ. 

 
(2) Az alpolgármesterek feladat és hatáskörét a Polgármester határozza meg, - melyet az 

SZMSZ 4. számú mellékletének 1. sz. függeléke tartalmaz - munkáját annak irányításával 
látja el .   

 
7.§ 

 
A R 93/A § (5) bekezdést követő rendelkezései helyébe a következő rendelkezések lépnek 
(6), (7) és (8)  bekezdés megnevezéssel: 
 

(6) A Képviselők vagyonnyilatkozatáról és az azokba történő betekintésekről, az Ügyrendi 
Bizottság munkáját segítő köztisztviselő nyilvántartást vezet. A vagyonnyilatkozatokról 
kézzel írott nyilvántartás készül, mely a következő adatokat tartalmazza: nyilvántartás 
sorszáma, a nyilatkozatot adó képviselő, illetve hozzátartozó neve, a nyilatkozattétel, 
valamint  annak átadásának időpontja.  

 
(7) Az átadott vagyonnyilatkozatok és az azokról vezetett nyilvántartás biztonságos őrzéséről 

az Ügyrendi Bizottság gondoskodik, a Polgármesteri Hivatalban elhelyezett tűzbiztos 
lemezszekrényben, melynek kulcsát az Ügyrendi Bizottság munkáját segítő köztisztviselő 
őrzi. 

 
(8) A Képviselő-testület alakuló ülését követően a megszűnt mandátumú képviselők és 

hozzátartozóiknak vagyonnyilatkozatát, a megszűnést követő 30 napon belül az Ügyrendi 
Bizottság munkáját segítő köztisztviselő az Ügyrendi bizottság elnökének felhatalmazása 
alapján visszaadja a vagyonnyilatkozat tételre köteles képviselő részére az átvételt rögzítő 
igazolás ellenében.  Azon megszűnt mandátumú képviselők vagyonnyilatkozatainak 
biztonságos őrzéséről, melyeket a fent megjelölt időpontig az arra jogosultak nem vesznek 
át továbbra is az Ügyrendi Bizottság gondoskodik a (7) bekezdésben megjelölt módón 
mindaddig, amíg az arra jogosultak át nem veszik saját illetve hozzátartozóik 
vagyonnyilatkozatait.  

  

8.§ 
 

A R. 1. sz. mellékletének helyébe ezen rendelet melléklete lép. 
 
 
Ezen rendelet a kihirdetés napján lép hatályba 
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1. számú melléklet 

 
A Képviselő-testület bizottságaira ruházott  

döntési és hatósági jogkörök 
 

I   Valamennyi bizottságra vonatkozóan 
 

a)  A Bizottság előzetesen állást foglal és véleményez 
 

- A költségvetésről és zárszámadásról szóló rendelettervezetről, 
- a Bizottság feladatkörét érintő előterjesztésekről 
-     a Bizottság feladatkörét érintő területen működő intézmények vezetőinek  

jutalmazása, béremelése és minősítése tárgyában 
-     a Képviselő-testület választási ciklusra szóló programjával kapcsolatosan, 
-     a Bizottság feladatkörét érintő önkormányzati rendelettervezetről. 

 
b) A Bizottság dönt:  

 
- a Képviselő-testület által átruházott jogkörökben 

 
c) A Bizottság ellenőrzi határozatainak és feladatkörét érintő Képviselő-testületi 

határozatoknak a végrehajtását. 
 
d) A Bizottság kapcsolatot tart a feladatkörét érintő szakterületen működő 

intézményekkel és a lakossági önszerveződő közösségekkel, továbbá a 
Polgármesterrel, Jegyzővel, a Polgármesteri Hivatal szakterületén működő 
dolgozóival. 

 
II. Konkrét feladat –és hatáskörök bizottságonként 
 
1./  Pénzügyi és Költségvetési Bizottság 
 
a) Előzetesen állást foglal,  a Képviselő-testület hatáskörébe tartozó alábbi tartalmú 

előterjesztésekről 
 

-  A költségvetés megállapítása, módosítása, 
- a zárszámadás megállapítása, 
- hitelfelvétel, kötvény kibocsátás, 
- helyi adó megállapítása, módosítása. 
- a vagyonkezeléssel és gazdálkodással kapcsolatos koncepciók előkészítése 
- gazdasági társaság alapítása, meglévő társaság üzletrészének megvásárlása, vagy 

eladása, törzstőke emelése, állítása önkormányzati vagyon apportállása,   
- amelyek a gazdasági társaságokról szóló törvény szerint a közgyűlés taggyűlés, 

illetve alapító kizárólagos hatáskörébe tartoznak,  
- működő önkormányzati vállalkozásokkal kapcsolatos tulajdonosi 

döntéstervezetek, 
- önkormányzati vagyon átminősítése, 
- ezen rendelet 60. § utolsó fordulata alapján, melyek az önkormányzatot terhelő 

anyagi következményekkel járnak.   
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b) Figyelemmel kíséri  

 
- A költségvetési bevételek alakulását, különös tekintettel a saját bevételekre, 

valamint a vagyonváltozás alakulására. 
 
c) Ellenőrzi: 
 

- a költségvetés előkészítését és végrehajtását előzetes bejelentés nélkül, 
- az önkormányzati intézmények, valamint a Polgármesteri Hivatal gazdálkodását és 

pénzügyeit, e tevékenységhez a Polgármesteri Hivatal belső ellenőreinek munkáját 
igénybe veheti,  

- az önkormányzat gazdasági, pénzügyi tevékenységét érintő ellenőrzések által 
készült megállapítások realizálását, 

- az önkormányzati tulajdon védelmét, hasznosításának körülményeit. 
 

 
2./  Településfejlesztési Bizottság 
 
 

Előterjesztést készít és véleményez a Képviselő-testület hatáskörébe tartozó alábbi     
ügyekben: 

 
Városfejlesztés területén 

 
- Városrendezési terv elfogadása, módosítása, 
- A város kommunális, infrastrukturális fejlesztésének meghatározása, a 

szolgáltatások  ellenőrzése 
- Részt vesz a város- és kistérségi fejlesztési koncepció kidolgozásában 
- Árak és díjak megállapításával kapcsolatosan.  

 
Vállalkozás területén 

 
- Foglalkozik a munkaerőhelyzet kérdéseivel és a munkahelyteremtéssel 
- Szervezi, segíti, értékeli és figyelemmel kíséri a vállalkozók helyzetét, továbbá 

részt vesz az ez irányú tervek elkészítésében, feladatok koordinálásában. 
 

Környezetvédelem területén 
 

- Részt vesz a környezetvédelmi feladatok meghatározásában, ellátásában és 
koordinálásában. 

 
Idegenforgalom területén 

 
- Idegenforgalommal kapcsolatos fejlesztési koncepció készítése, 
- Részt vesz a város külkapcsolatainak szervezésében 
- Kezdeményezi és segíti idegenforgalmi kiadványok készíttetését és kiadását 
 
Közrendvédelem területén: 
 
- A forgalmi rend meghatározása,  
- Vasúti közlekedéssel kapcsolatos önkormányzati feladatok 
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- Tűzbiztonsággal kapcsolatos feladatok, 
- Egyéb közlekedési feladatok melyeket jogszabály önkormányzatok feladat, illetve 

hatáskörébe utal 
- a Közutak kezelésével kapcsolatos feladatok, 
- a helyi utak forgalmával, fenntartásával, közúti jelzésekkel való ellátásához 

kapcsolódó feladatok 
 
Vagyongazdálkodás területén 
 

- Javaslatot tesz az önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok, termőföldek, 
elidegenítése és tulajdon jogának megszerzése tárgyában,   

- Javaslatot tesz az önkormányzati tulajdonban lévő belterületi ingatlanok 
hasznosításáról, bérbeadásáról, és értékesítéséről, ( ipari park és egyéb )  

- Javaslatot tesz a nem lakás célú helyiségek bérleti díjának megállapítására, 
lefolytatja továbbá a helyiségek bérbeadását megelőző pályázati eljárást, majd ezt 
követően javaslatot tesz a nem lakáscélú helyiségek bérlőjére, 

- Véleményez a helyi adók megállapítása, módosítása tárgyában. 
 

3./      Egészségügyi Szociális és Sport Bizottság 
 

  a)   Előterjesztést készít és véleményez a Képviselő-testület hatáskörébe tartozó alábbi 
ügyekben: 

  
           Az egészségügy területén 
 

- az egészségügyi alapellátás területén jelentkező feladatok tekintetében ( a 
mindenkori jogszabálynak megfelelően ), 

- egészségügyi intézmények alapításával, átszervezésével, megszüntetésével, 
valamint fejlesztési terveivel kapcsolatosan. 

- az egészségügyi intézmények vezetőinek kinevezésére irányuló javaslatokban, 
- más jogszabály eltérő rendelkezése hiányában, az egészségügyi intézmények 

dolgozóinak kitüntetésre felterjesztéséről,  
 
Sport és egészségnevelés területén. 
 

- egészséges életmódra nevelés és az egészségesebb életmód népszerűsítése, 
valamint ezen a téren adódó feladatok tekintetében. 

- a sportot és a civil szerveződéseket érintő pénzügyi, gazdasági, vagyonjogi 
kérdésekben, 

- a kisebbség, valamint a város sportéletét, helyzetét érintő, befolyásoló 
intézkedések kezdeményezésével kapcsolatosan, 

- a sportcélú ingatlanok hasznosításával kapcsolatos olyan jellegű kérdésekben, 
melyekről az intézmények alapító okiratai nem rendelkeznek  

 
Szociális ellátás, kisebbségi szociálpolitika, valamint a gyermekvédelem területén  

 
- a városban lakó cigánylakosság beilleszkedésének, egészséges életmódra 

nevelésének elősegítése, ehhez a feltételek megteremtésének kezdeményezése,  
- az 1993. évi III. törvényben, annak végrehajtására alkotott saját rendeletében 

meghatározottak szerint, a polgármester hatáskörébe utalt szociális ellátások, II. 
fokon történő elbírálása területén, 

- szociális lakástámogatások elosztásával kapcsolatosan 
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- szociális intézmények alapításával, átszervezésével, megszűntetésével és 
fejlesztési terveivel kapcsolatosan, 

- szociális alapellátás és szakosított ellátás területén, jelentkező feladatok 
tekintetében 

- az 1997. évi XXXI. tv.-ben, annak végrehajtására alkotott saját rendeletében 
meghatározottak szerint a polgármester hatáskörébe utalt gyermekvédelmi 
támogatások II. fokon történő elbírálása területén. 

 
b)   Dönt: 
 

- Szociális egészségügyi feladatot ellátó intézmények szabályzatainak 
jóváhagyásáról. 

- a Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíjpályázatra pályázók körében a 
Képviselő-testület által meghatározott ösztöndíjkeret terhére, 

- bölcsőde zárva tartási rendjéről. 
- A tradicionális sportegyesületek  részére a költségvetési rendeletben meghatározott 

keretösszeg felosztásáról az érvényben lévő megállapodások figyelembevételével.  
- a civil társadalmi szerveződések, valamint egyéb sportegyesületek részére 

pályázatok kiírásáról és elbírálásáról a Képviselő-testület által az éves 
költségvetési rendeletben meghatározott keretösszeg erejéig 

- az éves költségvetési rendeletben meghatározott tömegsport keretösszeg 
felosztásáról.  

 
4./   Oktatási  és Művelődési Bizottság  
 
a) Előzetesen állást foglal, illetőleg előterjesztést készít a Képviselő-testület   hatáskörébe  

tartozó alábbi ügyekben:  
 

- oktatási nevelési, közművelődési, közgyűjteményi intézmények alapítása, 
átszervezése, vagy megszűntetése, 

- a városi oktatási, és közművelődési, közgyűjteményi intézmények helyzetéről 
szóló szakmai beszámolók, programok, koncepciók, tekintetében 

- oktatást, nevelést, közművelődést, közgyűjteményeket, érintő pénzügyi, gazdasági, 
vagyonjogi kérdésekben, 

- oktatási, nevelési, közművelődési, közgyűjteményi intézmények vezetőinek 
kinevezésére irányuló javaslatokban, 

- az oktatási, nevelési, közművelődési, közgyűjteményi intézmények fejlesztési 
terveivel kapcsolatosan 

- az oktatási, nevelési, közművelődési, közgyűjteményi intézmények 
névválasztásával, elnevezésével kapcsolatos kérdésekben,  

- más jogszabály eltérő rendelkezése hiányában, az oktatási, nevelési, 
közművelődési, közgyűjteményi intézmények dolgozóinak kitüntetésre 
felterjesztéséről,  

- az ifjúság helyzetét érintő, befolyásoló intézkedések kezdeményezésével és 
működésük támogatásával kapcsolatosan. 

- az oktatási, nevelési, közművelődési, közgyűjteményi ingatlanok hasznosításával 
kapcsolatos olyan jellegű kérdésekben, melyekről az intézmények alapító okiratai 
nem rendelkeznek  

 
b) Kapcsolatot tart 

 
A Gyermek és Ifjúsági Önkormányzattal 

 



 18 

 
c) Ellenőrzi: 
 
 Az oktatási, nevelési, közművelődési, közgyűjteményi intézményeket az Önkormányzat 

megbízása szerint.  
 
 
d) Dönt:   
 

- az oktatási, nevelési, művelődési, ifjúsági tevékenységgel foglalkozó intézmények 
szabályzatainak, továbbképzési, beiskolázási terveinek jóváhagyásáról, 

- óvoda zárva tartási rendjéről,  
- a közművelődési rendelet alapján az egyedi kulturális rendezvényekre benyújtott 

pályázatokkal kapcsolatosan. 
- a közművelődési rendelet alapján, a közművelődési megállapodással megoldani 

kívánt feladatkörök meghatározásáról 
-  pályázatok kiírásáról és elbírálásáról  

- a közművelődési megállapodással megoldani kívánt 
feladatkörökkel kapcsolatosan, 

- a diákok üdültetésével kapcsolatos kérdésekben, és az éves 
költségvetési rendeletben e célra tervezett összeg felosztásáról,  

- a tanulók tanulmányi ösztöndíj támogatásának az éves költségvetési 
rendeletben e célra meghatározott keretösszegének felhasználásáról.  

 
Részt vesz az önkormányzati és nem önkormányzati intézmények munkájának 
koordinálásában. 

 
 
5./        Ügyrendi Bizottság 
 
a)  Előzetesen állást foglal, illetve előterjesztést készít a Képviselő-testület  hatáskörébe 

tartozó alábbi ügyekben: 
 

- véleményezi a városi kitüntetésekre benyújtott javaslatokat, 
- vizsgálja a képviselők mandátumát, összeférhetetlenségi ügyeit, 
- előterjeszti a képviselő-testület és szervei szervezeti és működési szabályzatait, 

annak módosítását, 
- közreműködik a Képviselő-testület rendeleteinek előkészítésében, 
- elvégzi a Képviselő-testület titkos szavazással történő döntései estén a szavazás 

lebonyolításával kapcsolatos feladatokat, 
- lefolytatja  az Etikai Kódexben foglalt alapértékek és elvárások megsértése  

miatt indított etikai eljárást, majd az eljárás eredményéről, - és amennyiben 
szükséges, a KÓDEX IV. /1.2  pontjaiban meghatározott intézkedési javaslatot  
tartalmazó  -  előterjesztést készít a Képviselő-testület következő ülésére. 

- elvégzi a helyi önkormányzati képviselők jogállásának egyes kérdéseiről szóló 
2000. évi XCVI. tv. 10/A szakaszában kapott felhatalmazás alapján az 
önkormányzati képviselők, illetve a polgármester tekintetében az általuk megtett 
vagyonnyilatkozatok nyilvántartását, kezelését és ellenőrzését.  

 
b)  Ellenőrzi: 

 
- a szervezési és működési szabályzat hatályosulását, 
- a képviselő-testületi tagok jogainak és kötelezettségeinek érvényesülését. 
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Tisztelt Képviselőtársaim! 

 

Öt perc szünetet rendelek el, a most elfogadott önkormányzati rendeletünk kihirdetésére. 

 

Szünet után.  

 

6./ N a p i r e n d 

Bizottságok megalakulása, kültagok eskütétele 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 

/Szóbeli előterjesztés. / 

Terbe Zoltán polgármester a következőket ismerteti: 

Az érintettek hozzájárultak ahhoz, hogy nyilvános ülésen kerüljön megtárgyalásra e 
napirend. Továbbá tájékoztatom a képviselő-testületet tagjait, hogy a döntések 
meghozatalához minősített többség szükséges. 
 
Az előző napirendi pontnál az önkormányzat elfogadta azokat a módosításokat a 
Szervezeti és Működési Szabályzatban, amelyek meghatározzák munkánk kereteit az 
elkövetkezendő négy évben. Javaslatot kívánok tenni személyre szólóan a bizottságok 
összetételére. 
 
Az Ügyrendi Bizottságba javasolom Farkas Zoltánt elnöknek, Dr. Szabó Lajost 
alelnöknek, Nagy Imrénét beltagnak. 
 
A Pénzügyi és Költségvetési Bizottságba javasolom Farkas Mihályt elnöknek, Nyerges 
Benjámint alelnöknek, Faludi Tamást és Dr. Kiss Tibort beltagoknak, Felföldi Lászlót, 
Plander Attilát és Timárné Szűcs Ilonát kültagoknak. 
 
A Településfejlesztési Bizottságba javasolom Mózer Gyulát elnöknek, Abonyi Henriket 
alelnöknek, Oláh Péternét és Fogl Andrást beltagoknak, Bakos Ferencet, Csányi Mihályt és 
ifj. Á. Fúrús Andrást kültagoknak. 
 
Az Oktatási, Művelődési Bizottságba javasolom elnöknek Nyerges Benjámint, Csóti 
Pétert alelnöknek, Farkas Zoltánt és Leiz Sándort beltagoknak, Kerpits Miklóst, Bozóki 
Jánost és Rácz Eleonórát kültagoknak. 
 
Az Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottságba javasolom elnöknek Dr. Kiss Tibort, 
Nagy Imrénét alelnöknek, Szikora Lajosnét, Abonyi Henriket beltagoknak, Halász 
Sándornét, Ruskó Sándort és Faragó Mátyást kültagoknak. 
 
Javasolom továbbá, hogy a szavazás bizottságonként történjen. Kérdezem 
képviselőtársaimat a bizottságok összetételére vonatkozóan van-e más javaslatuk. 
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Leiz Sándor képviselő kérdezi: 
 
Egyenként haladunk a bizottságokkal vagy összességében szavazunk róluk. Javasolom, 
maradjunk az egyenkénti szavazásnál. 

 
Terbe Zoltán polgármester  mondja: 

 
Elfogadom a Leiz képviselő úr javaslatát, hogy a bizottságokról külön – külön történjen a 
szavazás. 
 
Ezek után kérem a képviselőket, aki egyetért az Ügyrendi Bizottság összetételével, 
kézfeltartással szavazzon. 

 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az 
Ügyrendi Bizottság elnökének Farkas Zoltán, alelnöknek Dr. Szabó Lajos, beltagnak 
Nagy Imréné megválasztásra került. 
 
Ezek után kérem a képviselő-testületet, hogy a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság 
tagjaira vonatkozóan tegyék meg javaslataikat. 
 
Faludi Tamás képviselő  elmondja: 
 
Ez a bizottság fogja Kiskunmajsa város költségvetését is előterjeszteni, továbbá pénzügyi 
ellenőrzését is végrehajtani, ezért mi egyáltalán nem javasoljuk a kültagok részvételét a 
bizottságban. Mi úgy gondoljuk ezt a felelősséget mindenképpen a képviselőknek kell 
vállalnia. Tehát választott képviselők legyenek a költségvetési bizottság tagjai.  
 
Javasolom még egy képviselő kerüljön be a bizottságba, de kültagot egyáltalán nem 
javasolunk.  
 
Terbe Zoltán polgármester hozzáfűzi: 
 
Az egyeztetések alkalmával azért alakult ki ez a vélemény bennünk, mivel a 
képviselőtársaink között kevés pénzügyi szakember van. A Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság munkáját kültagként két pénzügyben jártas szakemberrel kívánjuk megerősíteni. 
Kérdezem van-e konkrét képviselőre vonatkozó javaslat? 
 
Faludi Tamás képviselő válaszolja: 
 
Leiz Sándor képviselő urat javasolom a Pénzügyi és Költségvetési Bizottságba, mint az 
előző pénzügyi bizottság elnökét. 
 
Terbe Zoltán polgármester a módosító javaslatot teszi fel szavazásra, mely szerint a 
Pénzügyi és Költségvetési Bizottság tagjai a következők legyenek: Farkas Zoltán elnök, 
Nyerges Benjámin alelnök, Faludi Tamás, Dr. Kiss Tibor és Leiz Sándor beltagok. 
 
Megállapítja, hogy 7 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 11 tartózkodással – a 
módosító javaslat nem került elfogadásra. 
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Faludi Tamás képviselő megjegyzi: 
 
Polgármester úr, a bizottság tagjai között kültagot továbbra sem tudunk elfogadni, a 
képviselőtársainknak pedig nem kívánunk ellene szavazni. 
 
Terbe Zoltán polgármester  a következőket mondja: 
 
Ebben az esetben javasolom, hogy a szavazás egyenként történjen.  
 
Kérem a képviselőtársaimat, aki egyetért azzal, hogy a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság elnöke Farkas Mihály képviselő legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a javaslat 
elfogadásra került. 
 
Kérem a képviselőtársaimat, aki egyetért azzal, hogy a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság alelnöke Nyerges Benjámin képviselő legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a javaslat 
elfogadásra került. 
 
Kérem a képviselőtársaimat, aki egyetért azzal, hogy a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság beltagja Faludi Tamás képviselő legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 17 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 1 tartózkodás mellett- a 
javaslat elfogadásra került. 

 
Kérem a képviselőtársaimat, aki egyetért azzal, hogy a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság beltagja Dr. Kiss Tibor képviselő legyen, kézfeltartással jelezze. 
 

Megállapítom, hogy 17 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül 1 tartózkodás mellett- a 
javaslat elfogadásra került. 
 
Kérem a képviselőtársaimat, aki egyetért azzal, hogy a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság kültagja Felföldi László legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 12 igen szavazattal – 2 ellenszavazattal, 4 tartózkodással – a javaslat 
elfogadásra került. 
 
Kérem a képviselőtársaimat, aki egyetért azzal, hogy a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság kültagja Plander Attila  legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 11 igen szavazattal – 3 ellenszavazattal, 4 tartózkodással – a javaslat 
elfogadásra került. 
 
Kérem a képviselőtársaimat, aki egyetért azzal, hogy a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottság kültagja Tímárné Szűcs Ilona legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 11 igen szavazattal – 2 ellenszavazattal, 5 tartózkodással – a javaslat 
elfogadásra került. 
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Kérem képviselőtársaimat, hogy a részleteiben elfogadottakat a Pénzügyi és Költségvetési 
Bizottságság tagjaira vonatkozóan, együttesen is erősítsék meg szavazataikkal. 

 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a Pénzügyi 
és Költségvetési Bizottság elnökének Farkas Mihály, alelnöknek Nyerges Benjámin, 
beltagnak Faludi Tamás, Dr. Kiss Tibor, kültagnak Felföldi László, Plander Attila, 
Tímárné Szűcs Ilona megválasztásra került. 
 
Ezek után kérem a képviselő-testületet, hogy a Településfejlesztési Bizottság tagjaira 
vonatkozóan tegyék meg javaslataikat. 
 
Leiz Sándor képviselő ismerteti: 
 
Az egyeztetések alkalmával Önök javasolták, hogy én is részt vegyek a bizottság 
munkájában. Én azt akkor elfogadtam és szeretnék is részt venni ezen munkában. Kérem, 
erről történjen szavazás.  
 
Mózer Gyula képviselő  elmondja: 
 
Az egyeztetéseken is jeleztük a beltagokra és a kültagokra vonatkozóan módosító 
javaslatunk van. Beltagnak javasoljuk: Faludi Tamás és Leiz Sándor képviselőket, 
kültagnak pedig Gyóni Dávidot és Lantos Györgyöt a Városgazdálkodási Intézmény 
vezetőjét. 
 
Terbe Zoltán polgármester megjegyzi: 
 
Javasolom, hogy a módosító javaslatról is személyenként szavazzunk. 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a Településfejlesztési Bizottság beltagja 
Leiz Sándor képviselő legyen, kézfeltartással jelezze.  
 
Megállapítom, hogy 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 13 tartózkodás mellett – a 
javaslat nem került elfogadásra. 
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a Településfejlesztési Bizottság beltagja 
Faludi Tamás képviselő legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 13 tartózkodás mellett – a 
javaslat nem került elfogadásra. 
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a Településfejlesztési Bizottság kültagja 
Gyóni Dávid legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 6 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 12 tartózkodás mellett – a 
javaslat nem került elfogadásra. 
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a Településfejlesztési Bizottság kültagja 
Lantos György legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 6 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 12 tartózkodás mellett – a 
javaslat nem került elfogadásra. 
 
A módosító indítványok egyike sem kapta meg a szükséges szavazatot.  
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Ezek után az eredeti javaslatot teszem fel szavazásra, aki egyetért azzal, hogy a 
Településfejlesztési Bizottság elnöke Mózer Gyula, alelnöke Abonyi Henrik, beltagjai 
Oláh Péterné, Fogl András, kültagjai Bakos Ferenc, Csányi Mihály és ifj. Á. Fúrús András 
legyen, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – a 
Településfejlesztési Bizottság elnöke Mózer Gyula, alelnöke Abonyi Henrik, beltagjai 
Oláh Péterné, Fogl András, kültagjai Bakos Ferenc, Csányi Mihály és ifj. Á. Fúrús 
András megválasztásra került. 
 
 
Ezek után kérem a képviselő-testületet, hogy az Oktatási és Művelődési Bizottság 
tagjaira vonatkozóan tegyék meg javaslataikat. 
 
Faludi Tamás képviselő a következőket mondja: 
 
A bizottsági létszám korlátozása miatt ebben az esetben a jelöltek helyett teszünk 
javaslatot, amit nem szívesen csinálunk. 
Kerpits Miklós és Rácz Eleonóra helyett javasoljuk Bodor Zoltánné igazgató asszonyt és 
Kormány Juditot, aki a civil szférát képviselné a bizottságban. Ennek okát is ismertetem, 
az önkormányzati és a katolikus intézmények között hosszú évek óta egy komoly, de 
egészséges verseny folyik a gyermekekért. Ez így rendben van, ennek így is kell lennie. Az 
önkormányzatnak legfontosabb, hogy a saját intézményei a lehető legjobban működjenek. 
A bizottságok és a képviselő-testület a saját intézményei kérelmét előterjeszti és javaslatot 
tesz arra vonatkozóan. Abszolút az önkormányzati intézmények belügyeiről lesz szó.  
 
Minden elismerésem eddigi munkásságáért Kerpits Miklós iskolaalapító igazgató úrnak, de 
nem tartom korrektnek azt, hogy egy más fenntartású intézmény pedagógusa – amely 
intézmény működésébe az önkormányzat nem lát bele, nem is kíván belelátni – a mi 
intézményeink belügyeire javaslatokat, esetleg döntéseket hozhat.  
 
Polgármester úr már többször hivatkozott a megegyezésekre, ami után kaptunk egy listát. 
Mi ismertettük mit szeretnénk, de javaslataink nem kerültek elfogadásra. Ennyit érnek az 
egyeztetések. Az elhangzottak alapján minden önkormányzati érdekcsoport képviselteti 
magát a bizottságokban, amire azt kell mondanom ez jó és helyes, éppen ezért javasoljuk 
Bodor Zoltánné óvoda vezetője mindenképpen kerüljön be a bizottságba kültagként, 
Kormány Judit pedig a civil szféra képviseletében, hogy még erőteljesebben meg tudjanak 
jelenni. Azt is tudjuk Bozóki János is a civil szférát és saját intézményét is képviseli, de 
ettől függetlenül Kormány Juditot javasoljuk kültagnak.  
 
Terbe Zoltán polgármester válaszában elmondja: 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzata nem csak a saját intézményeiben tanuló gyermekekért 
felelős, hanem minden Kiskunmajsán tanuló gyermek oktatásáért, neveléséért felelős. 
Ezért figyelembe kell venni azt, hogy más nem önkormányzati működésű intézmények is 
jelentős szerepet játszanak az oktatási és művelődési életben. Célszerűnek tartom, hogy 
más szerkezetben működő intézmények is képviseltessék magukat, ebben a bizottságban. 
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Azért is fontos ez, mivel az általunk javasolt két kültag szakmailag jól képzett, nagyon 
tapasztalt pedagógus, másként látják a világot, mivel más működési struktúrában 
dolgoznak. Így segítséget tudnak nyújtani a bizottság munkájához.  
 
Farkas Zoltán képviselő hozzáfűzi: 
 
Én is azt kívántam elmondani alapvetően két olyan szakemberről van szó a javaslatban, 
akik a szakterületükön túl nagy rálátással rendelkeznek az oktatási struktúrában. Ezért is 
javasoltuk az ő személyüket. Az pedig, hogy Kerpits Miklós esetleg valamilyen módon 
belelát más intézmények munkájába – 9 szavazattal maradt le a képviselőségtől – 
amennyiben képviselő lett volna, akkor a város egész költségvetésébe bele láthatna. A 
demokrácia szabályai szerint ez így történik. Úgy gondolom a bizottságoknak elsősorban 
szakmai testületnek kell lenni, ezeknek a személyeknek nem vitatható a szakmai 
tevékenységük. 
 
Az egyeztetésekkel kapcsolatban már sok minden elhangzott, a városi televízió nézői 
láthatják elég sok szavazás van, ami talán vitának is tűnik. Arra azért felhívom a figyelmet, 
hogy csökkentett számú bizottságokban is minden érdekcsoport képviselve van. Az öt 
bizottsági elnökből minden választási csoportnak van bizottsági elnöke. Véleményem 
szerint elég jól sikerült az egyeztetés, nincs az, hogy valamelyik képviselői csoport 
háttérbe van szorítva, én inkább az összefogást szeretném látni ebben a struktúrában.  
 
Mózer Gyula képviselő elmondja: 
 
Az Oktatási és Művelődési Bizottság oktatási feladattal fog foglalkozni, a 7 tagból 6 iskola 
igazgató 1 igazgatóhelyettes. Bozóki János az, aki a leginkább az itt felsorolt listából a 
művelődéssel is foglalkozik. Faludi Tamás képviselő úr említette Kormány Juditot a 
Kiskunmajsai Amatőr Színjátszó Klubnak az elnökét, jól ismerik a városban, több sikeres 
színházi előadást szervezett. Úgy gondolom a művelődés, kultúra területén tudja képviselni 
ezt a kört, ezért javasoljuk kültagnak ebbe a bizottságba.  
 
Faludi Tamás képviselő mondja: 
 
Farkas Zoltán képviselő úr megjegyzését hagy ne kommentáljam, a testületi ülés után 
megbeszéljük egymás között. Az egyensúly a képviselő csoportok, frakciók között, 
javasolom Képviselőtársamnak, hogy az ülés vége előtt nézze át a táblázatot és utána ezt is 
megbeszélhetjük.  
 
Amit a Polgármester úr elmondott azelőtt meghajtom a fejemet, mint említettem mind a két 
szakember előtt, nekem azzal van a problémám, hogy saját intézményeink kérelmeiről 
saját magunk döntsünk. Nem tudom elfogadni azt az érvet, hogy minden iskolába 
kiskunmajsai gyermek jár. Természetesen ez így van, ezért rögtön azt javasolom, hogy 
akkor, amikor az egész város oktatási struktúráját érintő kérdésről kell bármilyen 
egyeztetést, javaslatot tenni, a másik intézmények képviselői tárgyalási joggal vegyenek 
részt, de szavazati joggal ne. Saját intézményeinkről magunk döntsünk. Ugyanilyen 
szakmai érvek alapján Bodor Zoltánnét mindenképpen javasolom, Kormány Juditot pedig 
Mózer Gyula képviselőtársam javasolta.  
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Terbe Zoltán polgármester a vitát lezárja, és a következőket mondja: 
 
A módosító indítványokat teszem fel szavazásra. 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy Kerpits Miklós helyett Bodor Zoltánné 
kerüljön be az Oktatási és Művelődési Bizottságba kültagként, kézfeltartással jelezze.  
 
Megállapítom, hogy 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 13 tartózkodás mellett – a 
javaslat nem került elfogadásra. 
 
Ezek után kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy Rácz Eleonóra helyett Kormány 
Judit kerüljön be az Oktatási és Művelődési Bizottságba kültagként, kézfeltartással jelezze.  
 
Megállapítom, hogy 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 13 tartózkodás mellett – a 
javaslat nem került elfogadásra. 
 
Ezek után kérem a képviselőket, aki egyetért a bizottság tagjaira vonatkozó eredeti 
javaslattal, kézfeltartással jelezzék. 
 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az 
Oktatási és Művelődési Bizottság elnöke Nyerges Bejámin, alelnöke Csóti Péter, 
beltagok Farkas Zoltán, Leiz Sándor, kültagok Kerpits Miklós, Bozóki János és Rácz 
Eleonóra megválasztásra került. 
 
 
Ezek után kérem a képviselő-testületet, hogy az Egészségügyi, Szociális és Sport 
Bizottság tagjaira vonatkozóan tegyék meg javaslataikat. 
 
Mózer Gyula képviselő megjegyzi: 
 
Ennek a bizottságnak a tagjai között helyet kellene biztosítani a civil szervezetek 
képviselőinek. Tekintettel arra, hogy az Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottság 
civilekkel foglalkozó bizottság is, ezért javasoljuk Pimbor Bélát kültagnak, aki a Hunor 
Sport Egyesület egyik meghatározó tagja.  
 
Terbe Zoltán képviselő mondja: 
 
Kérdezem kinek a helyére javasolják a jelöltjüket? 
 
Mózer Gyula képviselő válaszolja: 
 
Ruskó Sándor helyére javasoljuk a jelentünket. 
 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 
 
Mózer Gyula képviselőtársunkat szeretném javasolni az Egészségügyi, Szociális és Sport 
Bizottságba, gondolom nem kell megindokolnom, hogy miért. Mindenki tudja, hogy az 
elmúlt 4 évben Mózer Gyula mit tett Kiskunmajsa egészségügyéért. Neki mindenképpen 
helyének kellene lenni a bizottságban, én Nagy Imréné helyett javasolom. 
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Terbe Zoltán polgármester a vitát lezárva a módosító javaslatokat teszi fel szavazásra: 
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy Nagy Imréné helyett Mózer Gyula legyen 
az Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottság tagja, kézfeltartással jelezze. 
 
Megállapítom, hogy 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 13 tartózkodás mellett – 
Mózer Gyula képviselő nem kapta meg a szükséges szavazatot. 
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy Ruskó Sándor helyett Pimbor Béla legyen a 
bizottság kültagja, kézfeltartással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy 5 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 13 tartózkodás mellett – 
Pimbor Béla nem kapta meg a szükséges szavazatot. 
 
Ezek után kérem a képviselőket, aki egyetért az eredeti javaslattal, kézfeltartással 
szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az 
Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottság elnöke Dr. Kiss Tibor, alelnöke Nagy 
Imréné, beltagok Szikora Lajosné, Abonyi Henrik, kültagok Halász Sándorné, Ruskó 
Sándor és Faragó Mátyás megválasztásra került. 
 
Terbe Zoltán polgármester  a következőket ismerteti: 
 
Mint a programban is elhangzott a 2007-2013-as időszak nem csak az unió új 
költségvetésének egy időszakát jelenti, hanem Magyarország számára is újabb pénzügyi 
források megnyílását, biztosítását jelenti. Kiemelten foglalkozik a területfejlesztéssel, 
vidékfejlesztéssel annak érdekében, hogy minél több támogatást tudjunk a város és a 
kistérség számára lepályázni. Ahhoz, hogy ez megvalósulhasson szükséges egy olyan 
szervezet kialakítása majd, amely egy kézben jól szervezetten tudja végrehajtani ezeket a 
feladatokat. Több települési példa mutatja azt, ahol a kistérségi társulás többet jelent, mint 
egy intézményfenntartó társulás, azok a térségek az átlagosnál nagyobb fejlődést mutatnak. 
Szeretném, ha Kiskunmajsa is ilyen lenne. Annak érdekében, hogy ezeket a feladatokat 
egy kézben, felelősséggel tudjuk rábízni valakire, javasolom, hogy térségfejlesztési 
tanácsnoknak Fogl András képviselőtársunkat válasszuk meg.  
Kérdezem, a javaslattal kapcsolatosan van-e valakinek kérdése, észrevétele. 
 
Faludi Tamás képviselő hozzáfűzi: 
 
Mint az elején is mondtam, képviselőtársaink ellen mi nem fogunk szavazni, ezt nem tettük 
eddig sem. Ezt is meg fogjuk szavazni, amennyiben a javaslat továbbra is fennáll. Fogl 
András képviselő úr a Miniszterelnök Hivatal kistérségi megbízottja is, ilyen fajta 
minőségében neki munkaköri kötelessége elvégezni azt, amit a tanácsnoki pozíció 
elméletileg jelent, szerintem az, amit a Polgármester úr elmondott. Tessék megnézni a 
Magyar Közlönyt, amely részletesen felsorolja mi a kistérségi megbízott munkaköri 
kötelessége. Ezért kérdezem, e mellé miért kell egy tanácsnoki pozíció? 
 
Terbe Zoltán polgármester válaszolja: 
 
Az önkormányzat feladatai a testület döntése alapján 5 bizottság hatáskörébe tartozik. 
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Mint mondtam, vannak olyan területek, amelyek nincsenek lefedve, ha bizottsági szinten 
kezelünk dolgokat a munka hatékonysága csökkenhet. Ezért bátorkodtunk javaslatot tenni 
arra, hogy kiemelt területként kezeljük a térségfejlesztési feladatokat. Ezért talán az egyik 
legalkalmasabb személy Fogl András, hiszen mint kistérségi megbízott kellő szakmai 
tapasztalattal és kapcsolatrendszerrel rendelkezik ahhoz, hogy ezeket a feladatokat jól 
elvégezze. Ezért döntöttünk e javaslat mellett.  
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy Fogl 
András térségfejlesztési tanácsnoki státuszt kapjon – és végezze ezen feladatot – 
kézfeltartással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – Fogl 
András térségfejlesztési tanácsnok megválasztásra került. 
 
 
Mivel az esélyegyenlőségi tanácsnok pozícióját már elfogadtuk, ennek betöltésére 
Kolompár Orbán személyét javasolom. Kiskunmajsán az esélyegyenlőségkor elsősorban a 
cigányság kerül szóba, de sajnos van sok nem roma származású személy, akinek az 
esélyegyenlőségei csorbulhatnak. Segíteni kell rajtuk, ezért gondoltuk azt, bizottsági 
feladatok, hatáskörök alól kivéve, egy személyt bízzunk meg ezeknek a feladatoknak az 
ellátásával, és ez Kolompár Orbán képviselő úr lenne.  
 
Kérdezem, van-e valakinek javaslata, észrevétele ezzel kapcsolatban. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy Kolompár 
Orbán legyen az esélyegyenlőségi tanácsnok, kézfeltartással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy 17 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – 
Kolompár Orbán esélyegyenlőségi tanácsnok megválasztásra került. 
 
Ezek után kérem a képviselőket, hogy a részleteiben megszavazott bizottsági tagok 
személyét, térségfejlesztési tanácsnokot, esélyegyenlőségi tanácsnokot együttesen is 
erősítsék meg szavazataikkal. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a bizottságok megalakulása, 
tanácsnokok megválasztásával kapcsolatos javaslatokat 18 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát.  
 
 
209/2006. sz. határozat 
Kiskunmajsa Város Önkormányzata bizottságainak létrehozása, 
Térségfejlesztési tanácsnok, és Esélyegyenlőségi tanácsnok 
megválasztása 
 

H a t á r o z a t 
 

1./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alakuló ülés alkalmával 
bizottságait a következők szerint választotta meg: 
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Ügyrendi Bizottság 
 
Elnök:  Farkas Zoltán 
Alelnök:  Dr. Szabó Lajos 
 
T a g : Nagy Imréné 
 

 
Pénzügyi és Költségvetési Bizottság 
 
Elnök:  Farkas Mihály 
Alelnök:  Nyerges Benjámin 
 
Tagok: Faludi Tamás 
  Dr. Kiss Tibor 
 
Kültagok:  Felföldi László 
  Plander Attila 
  Tímárné Szűcs Ilona 
 
 
Településfejlesztési Bizottság 
 
Elnök:  Mózer Gyula 
Alelnök:  Abonyi Henrik 
 
Tagok: Oláh Péterné 
  Fogl András 
 
Kültagok:  Bakos Ferenc 
  Csányi Mihály 
  ifj. Á. Fúrús András 
 
 
Oktatási és Művelődési Bizottság 
 
Elnök:  Nyerges Benjámin 
Alelnök:  Csóti Péter 
 
Tagok:  Farkas Zoltán 
  Leiz Sándor 
 
Kültagok:  Kerpits Miklós 
  Bozóki János 
  Rácz Eleonóra 
 
 
Egészségügyi, Szociális és Sport Bizottság 
 
Elnök:  Dr. Kiss Tibor 
Alelnök Nagy Imréné 
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Tagok: Szikora Lajosné 
  Abonyi Henrik 
 
Kültagok:  Halász Sándorné 
  Ruskó Sándor 
  Faragó Mátyás 

 
 
2./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Szervezeti és Működési 

Szabályzat 74. § (2) bekezdésében megjelöltek szerint: 
 

- Fogl Andrást térségfejlesztési tanácsnoknak, 
- Kolompár Orbánt esélyegyenlőségi tanácsnoknak megválasztja. 

 
Felelős : Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: 2006. november 1. az érintettek kiértesítésére 
 

 
 
Terbe Zoltán polgármester a következőket mondja: 
 
Felkérem a bizottsági kültagokat, hogy a képviselő-testület előtt tegyék le az esküt. 
Kérem, mindenki mondja utánam az eskü szövegét ,,Én” után a saját nevét. 
 
/Kérem az eskü idejére, valamennyien szíveskedjenek felállni./ 
 
 
”Én ............................. esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz, annak 
népéhez hű leszek, az Alkotmányt és az alkotmányos jogszabályokat megtartom; az állami 
és szolgálati titkot megőrzöm; megbízatásomhoz híven pártatlanul, lelkiismeretesen járok 
el és a legjobb tudásom szerint minden igyekezetemmel  Kiskunmajsa város  javát 
szolgálom.” 
 
Az esküt tevő meggyőződése szerint: 

 
„Isten engem úgy segéljen.” 
 
 
Terbe Zoltán polgármester a következőket mondja: 
 
Gratulálok a megválasztott bizottságoknak, és tanácsnokoknak munkájukhoz sok sikert 
kívánok. 
Megállapítom, hogy Felföldi László a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság kültagja, és 
Kerpits Miklós az Oktatási és Művelődési Bizottság kültagja nem jelent meg az alakuló 
ülésünkön, ezért a következő testületi ülésen az esküt le kell tenniük. 
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7./ Napirend 
Polgármester illetményének és költségátalányának megállapítása 

 Előadó: Dr. Kiss Tibor korelnök 
 
(Szóbeli előterjesztés) 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök  ismerteti: 
 

Imént elfogadott Szervezeti és Működési Szabályzatunk szerint erre az alakuló ülésen 
a korelnök tesz javaslatot. 

 
A polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők 
tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. tv.(64. tv.)  3. §(1) bekezdése értelmében a 
képviselő-testület a polgármester illetményéről az alakuló ülésen dönt. A (2) bekezdés 
kimondja, hogy a polgármester illetményét a képviselő-testület a köztisztviselői 
illetményalap a köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. tv.  43. § (1) 
bekezdés és a vonatkozó törvény 3. § (2) bekezdésében meghatározott szorzószám 
szorzataként összegszerűen állapítja meg. A köztisztviselői illetményalap összege 
2006. április 1-től 36.800.-Ft, a vonatkozó törvény a lapján alkalmazható szorzószám 
pedig a képviselő-testület döntésétől függően 12,5 és 13,5 között lehet. 

 
Több képviselővel és a Polgármester úrral történt előzetes egyeztetés alapján a 12,84-es 
szorzószám alapján javaslom megállapítani a polgármesteri illetményt, melynek összege 
472.500.-Ft, amely megegyezik a korábbi polgármester illetményének összegével. 
 

Polgármester úr írásban kérte költségátalány megállapítását, melynek 
figyelembevételével a vonatkozó törvény  18. § (2) bekezdése alapján, számára az 
illetményének 20-30 %-a közötti mértékkel kerülhet megállapításra a költségátalány 
összege. Az írásbeli kérelemben foglaltak alapján kérem a Képviselő-testületet, hogy a 
költségátalány mértékét a polgármesteri illetmény 30 %-ában állapítsák meg, melynek 
összege 141.800.-Ft. Tájékoztatom a Képviselő-testületet, hogy a korábbi 
polgármester részére szintén 30 %-os mértékű költségátalány volt megállapítva. 

 
 

Terbe Zoltán polgármester jelzi, hogy nem kíván részt venni a szavazáson. 
 
 
Dr. Kiss Tibor korelnök  kérdezi a Képviselő-testületet, van –e más javaslat. 
 
Mivel más javaslat nincs a Korelnök  kéri, aki elfogadja a polgármester illetményének és 
költségátalányának megállapításáról szóló előterjesztést kéztartással szavazzon. 

 
 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester illetményének és 
költségátalányának megállapításáról szóló előterjesztést 17 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
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210/2006. sz. határozat 
Polgármester illetményének megállapítása 
 
      H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármesteri tisztség 
ellátásának egyes kérdéseiről szóló 1994. évi LXIV. tv. 3.§ (2) bekezdése, valamint a 
18. § (2) bekezdésében foglaltak szerint Terbe Zoltán polgármester illetményét 2006. 
október 1 napjától 12,84-es szorzószám alapján havi bruttó 472.500.-Ft-ban, 
költségátalányát ugyanezen időponttól illetményének 30 %-ában 141.800.-Ft-ban 
állapítja meg. 
 

Felelős: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző a számfejtésért, kifizetésért 
Határid ő: 2006. október 20. 

 
 
Ezt követően Dr. Kiss Tibor korelnök  átadja az ülés vezetését Terbe Zoltán 
polgármesternek. 
 
 
Terbe Zoltán polgármester elmondja: 
 
Köszönöm Dr. Kiss Tibor korelnök munkáját és hogy elvégezte az alakuló ülésen reá háruló 
feladatokat. 
 
 
8./ Napirend 

Alpolgármesterek választása, alpolgármesterek eskütétele 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 
(Szóbeli előterjesztés) 
 
Terbe Zoltán polgármester ismerteti: 
 

A korábbi SZMSZ módosítási javaslatok között elhangzott és a testület elfogadta, 
hogy ebben a ciklusban két társadalmi megbízatású alpolgármestert szeretnék 
segítségül hívni munkám elvégzéséhez. A törvény alapján a polgármesternek van joga 
megnevezni alpolgármester jelöltjeit. Javaslom, hogy Kiskunmajsa város 
alpolgármesterei Szabóné Csábrády Anikó és Dósai Imre legyenek. Szeretném 
tájékoztatni a testületet, hogy nevezett személyek a jelölést elfogadták.Az 
alpolgármesterek megválasztásához minősített többség szükséges, titkos szavazással. 
Felkérem az Ügyrendi Bizottságot a szavazás lebonyolítására, valamint a szavazással 
kapcsolatos szabályok ismertetésére. 

 

Farkas Zoltán Ügyrendi Bizottsági elnök ismerteti a szavazás lépéseit: 
 
Az Ügyrendi Bizottság a Hivatal dolgozóival elkészíti a 18 darab szavazólapot. 
Valamennyi szavazólapon feltüntetik a jelöltek nevét, és a testület tagjainak átadásakor a 
polgármester bélyegzőjével a szavazólapot ellátják. A szavazólapokat a képviselő-testület 
névsorának sorrendjében adják át. Az átadást megelőzően ismertetik a szavazás 
szabályait. ,,Szavazni csak a szavazólapok felhasználásával úgy lehet, hogy aki a jelöltet 



 32 

elfogadja, az a szavazólapot változtatás nélkül az e teremben középre elhelyezett urnába 
helyezi. Aki nem ért egyet a jelölt megválasztásával az áthúzza a jelölt nevét. ,,A szavazás 
elvégzéséhez két szavazófülke áll rendelkezésre, a tanácskozó-terem előterében lévő jobb, 
illetve baloldali helyiségek.” 
 
Miután mindenki élt a szavazási lehetőségével, illetőleg az erre meghatározott idő eltelt, a 
bizottság félre vonul az előtér egyik helyiségébe és ott megszámolja a szavazatokat. 
Amennyiben 10 vagy ennél több igen szavazat történt, akkor az alpolgármester 
megválasztásra került. Ennek rögzítésére jegyzőkönyvi nyomtatvány áll a bizottság 
rendelkezésére, melyet kitöltenek és ez a képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvéhez 
csatolásra kerül. Az eredmény megállapításáról a bizottság elnöke a szünet befejezését 
követően jelentést tesz a képviselő-testület előtt. 
 
 

Terbe Zoltán polgármester a szavazás idejére szünetet rendel  
 
 
Sz ü n e t után 

 
 
Terbe Zoltán polgármester elmondja: 
 

Megállapítom, hogy a szünet alatt az Ügyrendi Bizottság elvégezte feladatát, ismét 
határozatképesen együtt van képviselő-testületünk, folytassuk munkánkat. 

 
Felkérem Farkas Zoltánt az Ügyrendi Bizottság elnökét, ismertesse az alpolgármester 
választással kapcsolatos titkos szavazás eredményét. 

 
Farkas Zoltán Ügyrendi Bizottság elnöke ismerteti a szavazás eredményét: 
 

Az Ügyrendi Bizottság titkos szavazásról készített jegyzőkönyv alapján 
megállapította, hogy a Képviselő-testület minden tagja részt vett a szavazáson. Mind a 
18 szavazat érvényes, mely alapján Szabóné Csábrády Anikó is 18 szavazatot és Dósai 
Imre is 18 érvényes szavazatot kapott.  
 
Terbe Zoltán polgármester megállapítja: 
 
Az Ügyrendi Bizottság jelentése alapján megállapítom, hogy Szabóné Csábrády Anikó 
képviselő asszonyt és Dósai Imre képviselőt városunk képviselő-testülete társadalmi 
megbízatású alpolgármesternek megválasztotta. Köszönöm a szavazatokat és ezúton 
gratulálok az imént megválasztott tisztségviselőknek.  
 
A Polgármester felkéri Szabóné Csábrády Anikó és Dósai Imre alpolgármestereket az 
eskü letételére. Kéri, hogy ezen időre a jelenlévők szíveskedjenek felállni. 
 

 ”Én Szabóné Csábrády Anikó/ Dósai Imre esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar 
Köztársasághoz, annak népéhez hű leszek, az Alkotmányt és az alkotmányos 
jogszabályokat megtartom; az állami és szolgálati titkot megőrzöm; megbízatásomhoz 
híven pártatlanul, lelkiismeretesen járok el és a legjobb tudásom szerint minden 
igyekezetemmel Kiskunmajsa város javát szolgálom. Isten engem úgy segéljen.” 
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9./  Napirend 

Alpolgármesterek tiszteletdíjának és költségátalányának megállapítása 
Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 
(Szóbeli előterjesztés) 
 
 
Terbe Zoltán polgármester ismerteti: 
 

A polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők 
tiszteletdíjáról szóló – többször módosított – 1994. évi  LXIV. tv. ( továbbiakban Ptv.) 4.§ 
(1) bekezdése rendelkezik arról, hogy a társadalmi megbízatású alpolgármesterek 
tiszteletdíjának megállapítása a képviselő-testület feladata, melynek a polgármester 
megválasztását követő első ülésen kell eleget tennie. A Ptv. 4.§ (2) bekezdése alapján a 
2000 fő, illetve annál több lakosú településen a képviselő-testület tiszteletdíjat állapít meg 
a társadalmi megbízatású alpolgármesternek, a köztisztviselői illetményalap (jelenleg 
36.800- Ft) és a 4.5-6,5 közé eső szorzószám szorzataként összegszerűen.  
 
Javaslom, hogy a két társadalmi megbízatású alpolgármester Szabóné Csábrády Anikó és 
Dósai Imre tiszteletdíja egyenlő mértékben, a 6,25-ös szorzószám alkalmazásával kerüljön 
megállapításra, melynek bruttó összege 230.000,- Ft. Tájékoztatásul közlöm, hogy az 
előző főállású alpolgármester illetménye (460.000,- Ft) megegyezett a jelenleg 
megválasztott két társadalmi megbízatású  alpolgármester illetményének összegével. 
 
Szabóné Csábrády Anikó és Dósai Imre társadalmi megbízatású alpolgármesterek írásban 
kérték költségátalány megállapítását melynek figyelembevételével a Ptv 18. § (2) 
bekezdése alapján, számukra a tiszteletdíjuk 10-20%-ában kerülhet megállapításra a 
költségátalány összege. Az írásbeli kérelemben foglaltak figyelembevételével kérem a 
Képviselő-testület tagjait, hogy a költségátalány mértékét mindkét társadalmi megbízatású 
alpolgármester esetén a tiszteletdíjuk 20%-ában állapítsák meg, melynek összege          
46.000- Ft. Tájékoztatásul közlöm, hogy az előző alpolgármester Mózer Gyula részére 
megállapított költségátalány szintén 20%-ban került megállapításra 92.000- Ft összegben, 
így a két társadalmi megbízatású alpolgármester költségátalányának együttes összege 
szintén megegyezik ezzel az összeggel. A javaslat elfogadásához minősített többség 
szükséges. 

 
Az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel nem érkezett, így a Polgármester azt 
elfogadásra ajánlja. Kéri a képviselőket, aki ez előterjesztésben foglaltakkal egyetért 
kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alpolgármesterek 
tiszteletdíjának és költségátalányának megállapításáról szóló előterjesztést 18 igen szavazattal 
– ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
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211/2006. sz. határozat 
Alpolgármesterek tiszteletdíjának és költségátalányának megállapítása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 
Polgármester javaslata alapján titkos szavazással Dósai Imre és Szabóné Csábrády 
Anikó kerültek társadalmi megbízatású alpolgármesterré megválasztásra, és ennek 
kapcsán a polgármesteri tisztség ellátásáról szóló 1994. évi LXIV. törvény 4. § (2) 
bekezdése, valamint a 18. § (2) bekezdésében foglaltak szerint  

 
- Szabóné Csábrády Anikó társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíját 
2006. október 16-tól 6,25-ös szorzószám alapján havi bruttó 230.000- Ft-ban, 
költségátalányát ugyanezen időponttól tiszteletdíjának 20 %-ában, 46.000- Ft-ban,  
állapítja meg.  
 
- Dósai Imre társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíját 2006. október 
16-tól 6,25-ös szorzószám alapján havi bruttó 230.000,- Ft-ban, költségátalányát 
ugyanezen időponttól tiszteletdíjának 20 %-ában, 46.000,- Ft-ban,  állapítja meg.  
 
Egyúttal felhatalmazást kap a jegyző a határozat szerinti számfejtésre és 
kifizetésre. 
 
Felelős:  Terbe Zoltán polgármester   
Határid ő: 2006. október 30. a kiértesítésre 

 

10./ Napirend 
 Megbízás adása a Szervezeti és Működési Szabályzat általános felülvizsgálatára 
 Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 
/Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 
 
Terbe Zoltán polgármester ismerteti: 
 
Írásban minden képviselőtársam megkapta az előterjesztést. A vonatkozó törvény 
értelmében kötelező a testületnek a Szervezeti és Működési Szabályzatát módosítani 
kell a választást követő időszakban. Annak érdekében, hogy az SzMSz módosítása 
minél alaposabb előkészítés után úgy születhessen meg, hogy minél hatékonyabb 
munkát végezhessünk Kiskunmajsáért. Ezért minden képviselőtársamat arra kérem, 
hogy az Ügyrendi bizottság ezen ülésein vegyenek részt, hogy SzMSz-ünk minden 
képviselő és szakember véleményét tartalmazhassa.   
 
Kolompár Orbán képviselő kéri: 
 
Amennyiben lehetőség van rá, úgy írásban jutassák el az SzMSz-el kapcsolatos 
kéréseiket az Ügyrendi Bizottsághoz. 
 
Terbe Zoltán polgármester válaszol: 
 
Egyetértek a javaslattal, kérem képviselőtársaimat az SzMSz-el kapcsolatos 
javaslataikat írásban juttassák el az Ügyrendi Bizottsághoz, vagy a Hivatal 
titkárságára. 
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Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Terbe Zoltán polgármester a Megbízás 
adása a Szervezeti és Működési Szabályzat általános felülvizsgálatáról szóló 
előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri a képviselőket aki egyetért a javaslattal, 
kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a megbízás adása a Szervezeti és 
Működési Szabályzat általános felülvizsgálatáról szóló javaslatot 18 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
 
212/2006. sz. határozat 
Megbízás adása a Szervezeti és Működési Szabályzat általános felülvizsgálatára 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza az Ügyrendi 
Bizottságot, hogy vizsgálja meg az önkormányzat Szervezeti és Működési 
Szabályzatát és a szükséges módosításokat terjessze a Képviselő-testület elé. 
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: 2007. április 16. 

 
 
11./ Napirend 

 Az önkormányzat gazdasági programjának kidolgozására megbízás adása 
 Előadó: Terbe Zoltán polgármester 

 
(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

 
Terbe Zoltán polgármester ismerteti: 
 
Polgármesteri programomban is szerepelt, hogy véleményem szerint Kiskunmajsa város 
működését, gazdasági vérkeringését át kell alakítanunk annak érdekében, hogy a 
jelenlegi kor kihívásainak meg tudjunk felelni. Amit örököltünk elődeinktől a korábbi 
években kialakult struktúra tovább létezés volt. Annak érdekében, hogy a város 
pénzügyi mozgástere bővülhessen, de szakmailag ne csorbuljon a működésünk egy 
olyan takarékossági programot kell készítenünk, amely lehetővé teszi azt, ha 
megvalósítjuk. Ezért javaslom, hogy 2006. október 16-ig hatalmazza fel az 
önkormányzat a város polgármesterét, hogy ezt a gazdasági programot készítse el és 
tegye a testület elé. Kérem minden képviselőtársamtól, a Hivatal minden szakemberétől 
és a város minden hozzáértő szakemberétől, aki tanáccsal tudná segíteni ezt a munkát, 
írásban vagy szóban juttassa el hozzám javaslatát. Annak érdekében, hogy ez a munka 
minél szélesebb lábakon állva készülhessen el, kérem Képviselőtársaimat szavazzák 
meg ezt a javaslatot. 
 
Kolompár Orbán képviselő módosító javaslatot terjeszt elő: 
 
Módosító javaslatom, hogy ne csak gazdasági program készüljön, hanem egy 4 éves 
szakmai munkaterv is a vonatkozásban, hogy milyen ütemterv szerint kívánja a város 
infrastrukturális és egyéb fejlesztéseit megvalósítani. Célszerű lenne, ha már gazdasági 
programról beszélünk, akkor valaki foglalkozna a várost megszorító intézkedésekkel is. 
Látjuk, hogy város költségvetése szükségessé teszi, hogy ne nyúljunk hozzá egyes 
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intézményekhez és különböző feladatok elvégzéséhez, amelyek nem tartoznak 
kötelezően a várost érintő feladatokhoz.  

 
Terbe Zoltán polgármester válaszol: 
 
Tervezzük ilyen program elkészítését, ezt polgármesteri programomban is ismertettem. 
Az előző és ebben a napirendben meghatározott munkákat a törvény írja elő számunkra, 
ezért kellett erről határozatot hoznunk. Bízom benne, hogy ez a 4 éves, vagy még 
hosszabb időre tervezett program elkészül. Úgy gondolom szavazás nélkül is 
elkészíthetjük ezt a programot, mert a szándék mindenkiben ugyanaz. Kérem, hogy a 
Településfejlesztési bizottság, tanácsnok úr és a többi bizottság is a következő ülésen 
tegyen javaslatot ezen határidőre és az adott lehetőségekre.  
 
Farkas Mihály képviselő elmondja: 
 
Amelyet polgármester úr elmondott és amit Kolompár Orbán képviselő úr javasolt, egy 
és ugyanaz. Egy gazdasági munkaprogram egy önkormányzati ciklushoz kell, hogy 
igazodjon. Része lehet egy tágabb 10-20 éves fejlesztési időtartamnak, de 
mindenképpen egy gazdasági ciklushoz kell hogy igazodjon. Ez úgy épül fel, hogy a 
szakbizottságok elnökei az első ülésükön elfogadják az ügyrendjüket és átnézik, melyek 
azok a feladatokat, amelyekkel az elkövetkező 4 évben foglalkozni szeretnének. Ezt 
minden bizottság saját maga dönti el. Ezek a döntések kerülnek bele, kiegészítve a 
Hivatallal és az intézményekkel a gazdasági programba, amelynek különböző részei 
vannak: oktatás, civil szféra és még sorolhatnám. Egy ilyen gazdasági program 80-100 
oldalig terjedhet és annál jobb minél több területre tér ki. Ezért van a 6 hónapos határidő 
is, mert ebben a programban már ki kell térni a pénzügyi felülvizsgálatok ismeretében, 
hogy hogyan tudjuk a jelenlegi intézményhálózatot tovább működtetni, illetve pontosan 
meg kell benne határozni, hogy milyen fejlesztéseket és milyen ütemben tudunk 
végrehajtani. 
 
Kolompár Orbán képviselő nem ért egyet: 
 
Nem értek egyet a hozzászólással és a javaslattal. Számomra a szakma és a gazdasági 
terület két külön fogalom. Javaslom, hogy az elmúlt 16 év gyakorlatával hagyjunk fel, 
mert az elmúlt 16 évben ad-hoc jelleggel dolgozott a testület és nyúlt hozzá a különböző 
feladatok végrehajtásához. Ezt ne tegyük a következő 4 évben mert anarchiához fog 
vezetni az önkormányzat munkája. Javaslom, hogy a gazdasági program mellett 
készüljön el egy szakmai koncepció is, ami az elkövetkező 4 év pontos szakmai 
munkáját meghatározza az önkormányzatnak.  
 
Terbe Zoltán polgármester kéri, hogy kerüljön sor a gazdasági programmal 
kapcsolatos szavazásra, a szakmai program kidolgozására pedig egy későbbi ülésen 
térjenek vissza. 
 
Faludi Tamás képviselő kéri: 
 
Szeretném kérni, hogy a határidő kerüljön módosításra. Két képviselőtársam is felhívta 
a figyelmet arra, hogy a pénzügyi helyzet vizsgálata is ennek lesz a része. Kolompár 
Orbán képviselő úr is elmondta, hogy ez érinthet nem kötelező feladatokról való 
lemondást is, ezt azonban 6 hónapon belül meg kell tennie az önkormányzatnak. Ha 
2007. április 16. a gazdasági program kidolgozására a határidő, akkor telik le a hat 
hónap is, és így semmilyen döntést nem tudunk már ezzel kapcsolatban hozni.  
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Ha az említett nem kötelező feladatokról is dönteni akarunk, akkor a határidőt 
mindenképpen előre kell hozni, nem azonban nem fognak ezek a gazdasági programban 
szerepelni, akkor el tudom fogadni a határidőt. 

 
Terbe Zoltán polgármester válaszol: 
 
Mint azt polgármesteri programomban is ismertettem, rövid- közép és hosszú távú 
intézkedési csomag, amely része lesz ennek a gazdasági programnak. Ha az előzetes 
tanulmányok és vizsgálatok azt mutatják, hogy vannak intézkedések amelyeket még 
ebben az évben meg kell tennünk, akkor azt rövid távú gazdasági programelemként 
fogjuk kezelni és meghozzuk azokat a döntéseket, amelyek ehhez szükségesek. 
Véleményem szerint lesz arra lehetőség és mód, hogy az előírt határidőn belül 
gyorsabban végezhessünk el ezt a feladatot, mert az idő sürget bennünket, hiszen 
segítenünk kell Kiskunmajsán. Az előterjesztésben szereplő határidő a törvény által 
előírt határidő, de ha a testület kívánja módosíthatjuk azt. 
 
Van-e határozati javaslat a határidő módosításra? 
 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Terbe Zoltán polgármester az 
önkormányzat gazdasági programjának kidolgozására megbízás adásáról szóló 
előterjesztést módosítás nélkül elfogadásra ajánlja. Kéri aki egyetért az abban 
foglaltakkal kéztartással szavazzon. 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Az önkormányzat 
gazdasági programjának kidolgozására megbízás adásáról szóló előterjesztést 18 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi 
határozatát. 
 
213/2006. sz. határozat 
Az önkormányzat gazdasági programjának kidolgozására megbízás 
 
      H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza a polgármestert, 
hogy a szükséges egyeztetések alapján az önkormányzat gazdasági programját terjessze 
a Képviselő-testület elé. 
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester 
Határid ő: 2007. április 16. 

 
12./ Napirend 

 Vagyonnyilatkozat beadásáról tájékoztatás 
 Előadó: Terbe Zoltán polgármester 
 
(Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
Terbe Zoltán polgármester ismerteti: 
 
Tájékoztatom Tisztelt Képviselőtársaimat, hogy minden képviselőnek e napot követő 30 
napon belül vagyonnyilatkozatot kell tennie, melyhez csatolni kell a velük egy 
háztartásban élő házas-, vagy élettársuknak vagyonnyilatkozatát is. Ezt követően 
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minden év január 30-ig ezen kötelezettségnek eleget kell tenni. Kérem, hogy az 
időpontokat tartsák be, hogy törvényességi hibát ne ejtsünk. 

 
Ezzel kapcsolatosan kérdés, észrevétel nem érkezett, így Terbe Zoltán polgármester a 
vagyonnyilatkozat beadásáról szóló tájékoztatást tudomásulvételre ajánlja. Kéri, aki 
egyetért kéztartással szavazzon. 

 
/18 igen szavazat/ 
 
13./ Napirend 

 Kiskunmajsai Rendőrőrs őrsparancsnoki kinevezésének véleményezése 
 Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
 
 (Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
Terbe Zoltán polgármester ismerteti: 
 
A Rendőrségről szóló 1994. évi törvény bekezdései szerint a rendőrkapitányság és 
rendőrőrs vezetőjének kinevezését megelőzően a kinevezési jogkör gyakorlója kikéri az 
illetékességi területén működő települési önkormányzatok képviselő-testületének 
véleményét. Ha a települési önkormányzatok többsége a kinevezéssel szemben foglal 
állást és a kinevezési jogkör gyakorlója nem állít újabb jelöltet, döntése szakmai 
indokairól az érintett önkormányzatokat állásfoglalásában tájékoztatja. A Bács-Kiskun 
Megyei Főkapitány levele szerint Valkai Ottó rendőr alezredes urat tervezi kinevezni a 
Kiskunmajsai Rendőrőrs őrsparancsnokának. A fentiek alapján javaslom, hogy az A 
határozati javaslat kerüljön elfogadásra. 
 
Leiz Sándor képviselő kérdezi: 
 
Ez a rendőrségi beszámolót nem érinti, kérhetjük –e a rendőrségtől, hogy időszakonként 
kaphassunk egy beszámolót városunk közbiztonságáról? 
 
Terbe Zoltán képviselő válaszol: 
 
Őrsparancsnok úrral tárgyalni fogok ez ügyben és megkérem, hogy ezt a beszámolót a 
számára megfelelő időpontban készítse el és terjessze a testület elé. 
 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Terbe Zoltán polgármester a Kiskunmajsai 
Rendőrőrs őrsparancsnoki kinevezésének véleményezéséről szóló előterjesztést 
elfogadásra ajánlja. Kéri a képviselőket, aki egyetért az előterjesztésben foglaltakkal 
kéztartással szavazzon. 
 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsai Rendőrőrs 
őrsparancsnoki kinevezésének véleményezéséről szóló előterjesztést 18 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 
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214/2006. sz. határozat 
Kiskunmajsai Rendőrőrs őrsparancsnoki kinevezésének véleményezése 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa város Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja Valkai Ottó 
rendőr alezredes úr kinevezését a Kiskunhalasi Rendőrkapitányság, Kiskunmajsai 
Rendőrőrs őrsparancsnokának. 
 
Felelős: Terbe Zoltán polgármester  
Határid ő: azonnal (értesítésre) 

 
Terbe Zoltán polgármester a továbbiakban mondja el: 
 
Múlt héten látogatást tettem az Agrikon KAM Kft.-nél, Hugyecz Zoltán vezérigazgató úr 
arról tájékoztatott, hogy elkészült a Kft. legújabb több mint 6000 m2-es szerelőcsarnoka. Az 
Agrikon Kam Kft. meghívja a Képviselő-testület minden tagját, valamint a kiskunmajsai 
polgárokat is a szerelőcsarnok átadó ünnepségére. Kérem mindenki aki tud, vegyen részt az 
ünnepségen. 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, Terbe Zoltán polgármester az ülést 16,45-kor 
bezárja. 
 
Végezetül a Szózat hangzik el. 
 
 
 

K. m. f. 
 
 
 
 
 

        Terbe Zoltán      Dr. Csávolszki László 
        polgármester         címzetes főjegyző 
 
 
 
 
 
 
    Csóti Péter                Nyerges Benjámin  
           jegyzőkönyv-hitelesítő      jegyzőkönyv-hitelesítő 

 
 
 

 


